
 

 

 

 

Strona 1 z 37 

Protokół XXV sesji Rady Miasta Ostrołęki 

25 lutego  2020 r. 

 

Protokół Nr XXV/2020 
z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

z dnia 25 lutego 2020 roku 
 
 
Sesja odbyła się w dniu 25 lutego 2020 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej Urzędu 
Miasta Ostrołęki, przy Placu Józefa Bema 1 (sala nr 9, parter). Lista obecności stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Radni nieobecni na sesji: Grzegorz Płocha  
 
Na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2020 r. podjęto następujące uchwały: 
 
Uchwała nr 245/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt  na terenie Miasta Ostrołęki w 2020 roku”, 
Uchwała nr 246/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
ustalenia Regulaminu Targowisk Miejskich, 
Uchwała nr 247/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
przyjęcia Strategii adaptacji miasta Ostrołęki do zmian klimatu do roku 2025 z perspektywą 
do 2030, 
Uchwała nr 248/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu Nr 18 w Ostrołęce, 
Uchwała nr 249/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Radomiu informacji o kandydatach na 
ławników sądowych, 
Uchwała nr 250/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
ustanowienia dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania i ochrony kultury oraz określenia szczegółowych warunków i trybu ich 
przyznawania, 
Uchwała nr 251/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
zaliczenia ulicy Alfreda Markowskiego zlokalizowanej na terenie miasta Ostrołęki do kategorii 
dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu, 
Uchwała nr 252/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka, 
Uchwała nr 253/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
rozpatrzenia petycji, 
Uchwała nr 254/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 
Uchwała nr 255/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 – 2036, 
Uchwała nr 256/XXV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 lutego 2020 roku  w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 
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1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - otworzył XXV sesję Rady Miasta. 
Powitał Prezydenta Miasta Ostrołęki Pana Łukasza Kulika, dyrektorów komórek 
organizacyjnych Urzędu Miasta, miejskich jednostek organizacyjnych, przewodniczących 
samorządów osiedlowych, radnych miasta oraz gości przybyłych na sesję.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – stwierdził, że na sali obecnych jest 19 
radnych, w związku z tym można podejmować uchwały.  
 
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – na sekretarza obrad zaproponował 
wiceprzewodniczącego Rady Miasta Stanisława Szatanka, który wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wybór na 
sekretarza obrad wiceprzewodniczącego Rady Miasta Stanisława Szatanka.  
Głosowanie 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Na sekretarza obrad wybrany został wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek. 
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poinformował, że do punktu 9, 6 oraz   
17 wpłynęły autopoprawki od prezydenta miasta. Zaproponował, aby dyskusja w punktach 16 
i 17 odbyła się łącznie, a głosowanie oddzielnie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał po głosowanie wniosek żeby 
dyskusja w punktach 16 i 17 odbyła się łącznie, a głosowanie oddzielnie.  
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Dyskusja w punktach 16 i 17odbędzie się łącznie, a głosowanie oddzielnie.  
 
4. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie protokół z 
XXVI sesji Rady Miasta Ostrołęki, która odbyła się 30 stycznia 2020 roku, do którego uwag 
nie było. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Protokół został przyjęty.  
 
5.    Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt  na terenie Miasta Ostrołęki w 2020 roku”. 
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Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski - przedstawił sprawozdanie komisji  w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na 
terenie Miasta Ostrołęki w 2020 roku”. Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.   
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie 
Radny Janusz Kotowski: W moim przekonaniu program jest dobrze sformułowany i na 
pewno warto go przyjąć. Chciałbym tylko poprosić o taką drobniutką zmianę, tak bym ją 
nazwał redakcyjną, otóż w załączniku na pierwszej stronie, 5 i 4 linijka od dołu  czytamy 
mniej więcej tak: „Program zakłada zachęcanie właścicieli zwierząt do kastracji,”. Ja mam 
kota brytyjskiego w domu i czuje się trochę nieswojo, bo program zakłada zachęcanie 
właścicieli zwierząt do kastracji, można by się zastanowić, kogo zachęcamy do tej kastracji. 
Zatem proponowałbym żeby brzmiała ta poprawka tak: Program zakłada zachęcanie 
właścicieli do kastracji zwierząt i wtedy będziemy mieć jasność, kogo zachęcamy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Myślę, że przyjmiemy to, jako 
poprawkę redakcyjną. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Oczywiście dziękuję za tą poprawkę redakcyjną, powiem 
szczerze ja akurat nie odebrałem tu takiego drugiego dna tego zapisu. Oczywiście warto to 
doprecyzować żeby nie było wątpliwości. Ze swojej strony chciałbym powiedzieć, że ten 
program utrzymujemy, jak co roku, bo są generalnie przewidziane środki na kastrację jak i 
sterylizację. Bardzo się cieszę z wczorajszej dyskusji, porozmawialiśmy o kilku punktach, o 
których warto porozmawiać. Głównym punktem to przede wszystkim była dyskusja na temat 
możliwości, czy chęci, czy woli powołania nowego schroniska w Ostrołęce dla zwierząt. 
Uważam, że warto by było porozmawiać ze schroniskiem dla zwierząt w Kruszewie, różne 
głosy nas dochodzą w zakresie przepełnienia, czy funkcjonowania tego schroniska. Warto by 
było na ten temat porozmawiać, radni zgłaszali wiele propozycji, między innymi propozycja 
radnego Mierzejewskiego, który mówił o tym, że można by zrobić w Ostrołęce takie miejsce, 
do którego, osoby same z miasta, mogłyby przyprowadzać bezpańskie psy, czy zaczipowane 
psy, którym można by było odbierać te zwierzęta, czemu nie, warto też o tym porozmawiać. 
Mi bardzo przypadł do gustu pomysł z komisji, w którym mówiliśmy o tym, że warto było by 
rozważyć w ramach straży miejskiej powołanie takiej struktury, która zajmowałaby się 
wyłapywanie, czy też interwencją w przypadku zaobserwowanych bezdomnych zwierząt. Jak 
pan przewodniczący mi podpowiada psi patrol byśmy chcieli powołać, nazwa też akurat 
dwuznaczna. Natomiast generalnie widzimy, że problem polega na tym, że wielokrotnie 
mieszkańcy zgłaszając bezdomne psy, czy psy, które aktualnie uciekły właścicielowi muszą 
oczekiwać dość długi okres czasu żeby weterynarz czy lecznica dla zwierząt podjęła 
interwencję i to warto się nad tym zastanowić. Powiem szczerze, że ja sam jest miłośnikiem 
czworonogów i uważam, że powinniśmy o tych naszych braci mniejszych zadbać i też robić 
wszystko żeby im w tych czasach żyło się dobrze i komfortowo. Liczę na głosy w dyskusji i 
chciałbym wiedzieć, co państwo myślicie na ten temat albo też, jakie macie ewentualnie 
pomysły. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: Chciałbym wrócić do idei 
stworzenia samorządowego schroniska dla zwierząt. Zgadzam się, że ten program jest dość 
taki obszerny, ale wydaje mi się, że spełnianie takich minimalnych obowiązków wobec istot 
żywych, które tak samo czują ból, cierpienie, a nawet cierpienie psychiczne w dzisiejszych 
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czasach gdzie jakby miarą cywilizacji jest stosunek do zwierząt, a szczególnie do zwierząt 
potrzebujących naszej pomocy jakby wymaga z naszej strony takiego większego 
zaangażowania. Podchodzenie do rozwiązanie tego problemu jakby perspektywy zawartości 
portfela, a nie z potrzeby serca nie jest najlepszym rozwiązaniem. Wbrew pozorom to, co 
mówił pan prezydent na komisji, jakby policzyć wszystkie te środki, które przeznaczamy na 
te zadania, które na nas nakłada ustawa one nie są małe i tak naprawdę my je realizujemy 
cudzymi rękoma. Nie wątpię w to, że bardzo dużo mieszkańców, w śród radnych na pewno 
nie ma takiej osoby, która nie kocha tej istoty żywej, powinniśmy zrobić coś więcej. 
Propozycja, która już krąży w opinii społecznej w mieście Ostrołęka, ona jest akceptowalna. 
Zadałem sobie trud żeby zorientować się jak to jest w innych miastach większych, 
mniejszych, niedaleko od nas jest Ostrów Mazowiecka, ostatnio były przeprowadzane 
badania na temat tego schroniska, najważniejszą taką właściwością schroniska, wbrew 
pozorom to nie jest stworzenie opieki dla zwierząt tylko znaleźć nowych, dobrych właścicieli, 
którzy kochają te zwierzęta. Jeśli na terenie danego miasta znajduje się schronisko, ono 
ułatwia jakby kontakt mieszkańcom tego miasta, a dane statystyczne to pokazują, że więcej 
jest tych adopcji, a to właśnie jest jednym z głównych celów, które przyświeca temu żeby tak 
naprawdę pomagać, czyli znaleźć ludzi z sercem, z zaangażowaniem żeby ta pomoc była 
realna. Ja bym nie chciał tu dzisiaj przedłużać, ale zachęcałbym wszystkich radnych żebyśmy 
jeszcze wrócili do tego tematu i tak na spokojnie bez emocji nie zarzucać sobie jedni drugim, 
że można przeznaczyć na coś innego. Generalnie apelowałbym i prosił pana prezydenta i 
wszystkich radnych żebyśmy przy najbliższej okazji w komisjach rozmawiali na ten temat, bo 
wydaje mi się, że to może być nawet taką chlubą dla miasta, a nie jakimś wyrzutkiem 
sumienia, bo są różne głosy. Ja to wszystko szanuję, wszystko uwzględniam, ale mimo 
wszystko uważam, że potrzeba serca powinna być tutaj górą nad zawartością portfela. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Miasta Ostrołęki w 2020 
roku”. 
Głosowanie: 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
6.   Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia 

Regulaminu Targowisk Miejskich. 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski - przedstawił sprawozdanie komisji  w sprawie ustalenia 
regulaminu Targowisk Miejskich. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
głosami 8 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Kwestia tej uchwały porządkuje pewne rzeczy. Ja z samej 
komisji mogę państwu powiedzieć, że pozostał poruszony jeszcze jeden problem, taki, 
którego wszyscy mamy świadomość, to radny Jacek Łuba zasugerował, że powinniśmy też 
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się zmierzyć z ta sytuacją, którą ma obecnie miejsce na piaskach, w tym rejonie między BGŻ 
a handlowcem. Myślę, że w najbliższym czasie, moja wola przynajmniej jest taka, spotkania 
się z właścicielem tej nieruchomości i zdecydowanie, co by tam byśmy mieli zamiar zrobić i 
unormowania jakoś tego terenu. Tu z jednej strony jest działka, na której mogłaby powstać 
jakiś obiekt handlowo – usługowy, ale mamy taki wąski pasaż, który należy do miasta między 
handlowcem a ta działką, która prowadzi do hali targowej „Jedynka”, myślę, że też w ramach 
tych wniosków dotyczących inwestycji na kolejną sesję ja też bym chciał państwu 
zaproponować do rozważenia możliwość wykonania przez miasto utwardzenia tego ciągu 
pieszo – jezdnego chociażby z kostki, żeby to już tak w większym fragmencie wyglądało 
dużo lepiej niż obecnie. Radny Jacek Łuba wskazywał na to, że nie chodzi o utworzenie 
odrębnego targowiska w mieście, tylko przyjęcie ogólnej koncepcji funkcjonowania stref 
handlu w naszym mieście i tu ja wskazywałem też, że z jednej strony miasto ma podstawy 
żeby pobierać opłaty za prowadzenie handlu poza pasami drogowymi, ale też na terenie 
różnych nieruchomości, nawet należących do właścicieli prywatnych w mieście. Powinniśmy 
też podjąć rozmowy z właścicielami tych powiedzmy osób zarządzających, czy z 
właścicielami domów handlowych, czy kupca, czy handlowca na temat tego jak ten handel 
tam się obywa, bo niewątpliwie on się tam odbywa, to są ludzie, którzy też mają swoje firmy, 
prowadzą biznesy. Ja zawsze podziwiam ich za to, że oni w takich warunkach chcą tam stać i 
prowadzić to, ale myślę, że moglibyśmy też wspólnie porozmawiać na temat tego jak to by 
mogło wyglądać. Radny Łuba słusznie stwierdził, że miasto w jakiś sposób powinno 
koordynować czy wskazywać kierunki. Powiem trochę skrajnie, z jednej strony ten kierunek 
gdzie akurat mogłaby by tam stać jakaś florystka czy kwiaciarka i sprzedawać kwiaty to jest 
bardzo potrzebne, a z drugiej strony niekoniecznie byśmy chcieli żeby tam akurat ktoś 
sprzedawał mięso, to akurat tak średnio to pasuje, czy powiedzmy jakiegoś rodzaju ubrania. 
Myślę, że warto się nad tym pochylić tematem i też się zastanowić jak to unormować. 
Radny Henryk Gut: Ponieważ nie byłem na komisji chciałem dopytać tylko czy to dotyczy 
tego terenu z tymi budami, który jest zagrodzony i tam są te, że tak powiem ubrania, czy 
również to dotyczy pasażu pomiędzy handlowcem jednym a drugim, tutaj to są raczej tereny 
prywatnie należące do tych spółdzielni i tam jest sprawa uporządkowana. Kwestia tylko czy 
tam być rzeczywiście jakieś stoisko na przykład z perfumami. Kiedyś z taką panią 
rozmawiałem no to dla niej to jest życie, gdyby ktoś jej to odebrał to ona mówi, w depresje 
wpadnie, będzie siedzieć w domu, a tak to mówi przychodzę do ludzi, więc żeby nie wylać 
dziecka z kąpielą, jeśli chodzi o tę sprawę. Drugą, która dotyczy tych piasków tak zwanych to 
warto na pewno uporządkować. Właściciel chyba jest za tym żeby podjąć jakieś działania. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Jeżeli chodzi o ten teren to tak naprawdę są tam trzy 
sprawy, które się zazębiają, pierwsza sprawa działka odnośnie BGŻ to jest działka właściciela 
prywatnego, tam w studium bodajże i w planie jest kwestia usług administracji, to jest 
powiedzmy taka branża gdzie ja podejrzewam, że ze względu na przeznaczenie w planie tego 
terenu właściciel nie zdecydował się też na żadną inwestycję. Może gdybyśmy zmienili to na 
działalność handlowo – usługową czy jakąś komercyjną to może wtedy by wyraził wolę, 
więc, że tak powiem to jest w gestii , natomiast uważam, że miasto mogłoby tu pomóc i 
dopasować te oczekiwania właściciela, że tak powiem tego terenu do tego, co on by chciał 
tam ewentualnie zbudować. Druga kwestia to jest ten teren między kupcem a handlowcem i 
tutaj tak jak pan Henryk mówi, to jest tak, że, ja pamiętam kiedyś tam były prowadzone jakieś 
no wojny to za duże słowo, ale przepychanki w zakresie tego czy mogą tam montować ta 
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sprzedaż czy nie. Z tego, co wiem docelowo zostało rozwiązane to tak, że te osoby uiszczają 
jakieś opłaty na rzeczy handlowca czy kupca, w zależności gdzie stoją i jeżeli te wspólnoty 
tych właścicieli wyrażają na to zgodę to my nic do tego nie mamy, to jest ich teren. Myślę, że 
tam też nie ma prowadzonej takiej działalności, która w jakiś rażący sposób była, jak pan 
mówi jakieś perfum, kwiaty umówmy się, że to nie jest jakieś tam przysłowiowe mięso. A 
trzecia kwestia to jest ten pasaż, który mamy między handlowcem, a BGŻ, nawet nie 
chodnika ciąg taki pieszo – jezdny do galerii i tu jest tak naprawdę kwestia tego typu, że ja 
uważam, że on powinien zostać wybrukowany kostką żeby to wyglądało tak reprezentacyjnie 
bardziej. Ja uważam, że pierwszym krokiem z naszej strony, co zresztą, ja poproszę po 
dzisiejszej radzie i po wczorajszej komisji, myślę, że podległe mi służby o to żeby wystąpiły z 
takim zapytaniem do właściciela, jaką on planuje obsługę komunikacyjną tego budynku, czy 
on będzie planował jakiś wjazd z boku czy nie. Natomiast myślę, że optymalna kwestia 
byłaby taka, że właściciel budując tam tą swoją nieruchomość mógłby na przykład w ramach 
jakiegoś offsetu dla miasta wykonać ten konkretnie pasaż, myślę, że to też nie była by jakaś 
taka kwota niewiarygodnie wysoka. A też to przejście do hali targowej „Jedynka” już by tak 
to estetyczniej dużo lepiej wyglądało i byłoby takim pierwszym krokiem do unormowania tej 
sytuacji w tamtym miejscu. 
Radny Adam Kurpiewski: Hala targowa „Feniks” czy „Jedynka” bo to zależy, od której 
strony patrzymy? Mi się wydaje, że chodzi o „Feniks”, czyli ten taki przy pisakach ciąg, który 
idzie od ulicy Nila. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Zgadza się chodzi o „Feniks”. 
Radny Adam Kurpiewski: To jeszcze przy okazji tylko dopytam, bo o to też pytałem na 
komisji czy jest też możliwy pomysł stworzenia jakichś jednolitych, estetycznych, że tak 
powiem budek handlowych, jeżeli byśmy przewidywali jakiś rodzaj handlu w tym miejscu. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Powiem szczerze ja pozostaje lekko sceptyczny, co do 
tego rodzaju pomysłu. Tam kiedyś były budki, później powstała piękna hala i teraz jak budki 
miałyby wrócić, ja po prostu nie czuję tego w tym momencie żeby tam mogły być budki 
jakieś. Natomiast jak już rozmawiamy o tym pasażu prowadzącym do „Feniksa”, to myślę, że 
większość z państwa była w dużych miastach, gdzie stare miasto jest i też są ustawione takie 
powiedzmy, ciężko to nazywać nawet budki, nie stragany, ale takie stoiska handlowe gdzie na 
starym mieście sprzedaje się kwiaty, czy różnego rodzaju rzeczy. I teraz na tym pasażu 
faktycznie można by było, że tak powiem, określając, co tam można sprzedawać, wyznaczyć 
takie miejsca wzdłuż, ja to zawsze mówię tak mamy na przykład część osób takich seniorek, 
które uprawiają różnego rodzaju tam truskawki, czy maliny stoją i tam te jajka sprzedają, czy 
grzyby na przykład to można byłoby to unormować, niekoniecznie zaraz straż miejska 
musiałaby ganiać kogoś i mandaty wlepiać, że tu nie można. Myślę, że to był by taki lokalny 
koloryt, bo to nie ma, co zapominać, że to u nas rejon jest taki mocno związany z regionem, 
ostatnio była taka konferencja na temat miodu, ja pamiętam, więc czemu nie, takie miejsca 
jakby wymyślił gdzie te osoby mogłyby te swoje lokalne produkty sprzedawać wzdłuż tego 
pasażu, warto to rozważyć. Natomiast zdecydowanie jestem przeciwnikiem budek, 
wygradzania jakichś boksów, bo to nie o to chodzi. 
Radny Adam Kurpiewski: Nie chodzi o boksy, budki tylko może jakieś podwyższenie, 
jakieś stoiska, naprawdę w takich miejscach gdzie są te miejsca turystyczne takie rzeczy są 
spotykane, to kwestia interpretacji. Nikt nie mówi o takich szczękach zielonych jak kiedyś 
były, bo to nie o to chodzi. Jeżeli miałyby te panie rozkładać się z tymi jajkami, konwaliami, 
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grzybami czy czymś znowu na ziemi w jakichś miskach wiadrach to znowu to nie jest to 
estetyczne chociażby na kostce ładnie położonej na pasażu. Także wydaje mi się, że można 
by było jednak pomyśleć nad koncepcją jakiejś takiej estetycznej właśnie miejsc do 
prowadzenia okazjonalnego handlu. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Panie radny to ja w takim razie proszę pana, jakby pan 
miał chwilę wolnego czasu żeby pan przedstawił tą koncepcję. To nie to, że ja się nastawiam 
jakoś, po prostu temat wyszedł dopiero przedwczoraj i tak naprawdę rozmawialiśmy na temat 
pasażu, za tego terenu i możliwości ewentualnego handlu, ale o tym jakby miały docelowo 
wyglądać tego typu miejsca to jeszcze nie miałem czasu pomyśleć. Więc jak pan radny 
chciałby nam zaproponować jakby to mogło wyglądać, jakieś zdjęcie z internetu, to chętnie to 
rozważymy. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia Regulaminu Targowisk Miejskich. 
Głosowanie: 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 

Strategii adaptacji miasta Ostrołęki do zmian klimatu do roku 2025 z perspektywą 
do 2030. 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski - przedstawił sprawozdanie komisji  w sprawie przyjęcia 
Strategii adaptacji miasta Ostrołęki do zmian klimatu do roku 2025 z perspektywą do 2030. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały głosami 8 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – przywitał gościa pana Dominika 
Kobusa przedstawiciela firmy inFAIR 
Przedstawiciel firmy inFAIR Dominik Kobus – W krótkim wystąpieniu oraz prezentacji 
przedstawił strategię adaptacji miasta Ostrołęki do zmian klimatu opracowaną przez Instytut 
Ochrony Środowiska - Państwowy Instytut Badawczy. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Zacznę od lokalnego akcentu, chciałbym podziękować 
panu Dominikowi. Pewnie państwo nie wiecie pan Dominik jest Ostrołęczaninem, kilkanaście 
lat już tutaj nie mieszka, ale sentyment od miasta pozostał i to właśnie pokazuje, że te kadry, 
które kreujemy u nas w mieście, jak później robią karierę zawodową, docierają do tych 
instytucji to nie zapominają o naszym mieście i pamiętają, że jak realizujemy jakieś projekty 
to warto o tym naszym mieście zapamiętać. Jeszcze raz dziękuje panie Dominiku oficjalnie. 
Wiem też, że z jednym z radnych okazało się, że się znacie, tyle lat się nie widzieliście, to też 
miłe jak po tylu latach ludzie się spotykają. Co do samego projektu jak państwo czytacie 
uzasadnieniu projekt został zapoczątkowany w 2017 roku. My, jako miasto w sierpniu 2019 
roku otrzymaliśmy takie zaproszenie do udziału, jako jedno z miast partnerskich i 
postanowiliśmy wrócić do tego projektu, ponieważ generalnie klimat, zmiany klimatu i 
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adaptacja do klimatu to będą wyzwania myślę, że kolejnych lat. Pokazują to te zarówno 
wahania temperatur w lato jak i te zimy bez śniegu, jak i okresy suszy, to wszystko to są 
wyzwania, które stoją również przed nami. To, o czym my w tej chwili mówimy, to zostało 
zapoczątkowane przez poprzednie władze i to trzeba oddać, że mamy już w tej chwili taki 
dokument, do którego wróciliśmy, który daje nam duże szanse, ponieważ, ja mówię, że to 
zawsze trzeba mieć troszeczkę szczęścia, no u nas jak państwo wiecie, po ostatnich wyborach 
parlamentarnych zlikwidowano Ministerstwo Ochrony Środowiska. Mamy Ministerstwo 
Klimatu, no to idealnie, mamy strategię, adaptację do zmian klimatu, wpisujemy się w tą 
również politykę rządową, która jest wskazywana w te kierunki. Ja ze swojej strony powiem 
może o tych wyzwaniach, które są przed nami. Przede wszystkim wyzwaniem dla samego 
miasta to jest te wysokie temperatury w okresie letnim, które w szczególny sposób dotykają 
osoby poniżej 5 i powyżej 65 roku życia. My dzisiaj mamy świadomość tego, że w naszym 
mieście jest wiele takich wysp ciepła, w których temperatury, szczególnie w okresach letnich 
są bardzo wysokie i powinniśmy robić wszystko żeby ci mieszkańcy nasi, w jakiś taki 
bardziej sposób korzystny, komfortowy mogli korzystać z tej infrastruktury miejskiej. Pan 
Dominik powiedział o kilku projektach, o których rozmawiamy to są przede wszystkim te 
projekty dotyczące aktywnego wykorzystania wód opadowych i tego, żeby te wodny nie 
wnikały w grunty tylko zostały ponownie wykorzystane poprzez zastosowanie różnego 
rodzaju zbiorników retencyjnych były wykorzystywane do podlewania roślinności miejskiej. 
Ale to jest tak, że stworzenie całej infrastruktury zielonej, która faktycznie jest najlepszym 
sposobem na obniżenie temperatury osiągalnej czy temperatury maksymalnej w lato, i tu też 
my akurat ze swojej strony, oprócz tych terenów związanych z wodą w mieście chcielibyśmy 
wrócić do takiego pomysłu zielonych korytarzy, o którym też w czasie kampanii 
samorządowej mówiliśmy, czy też zielonych przystanków, które mogłyby w okresie letnim 
szczególnie, że tak powiem, ulżyć trochę mieszkańcom, i to też jest takie jedno z wyzwań, 
które jest przed nami. Jak państwo pamiętacie w zeszłym roku mieliśmy rozstrzygnąć 
przetarg na zakup przystanków, ale zrezygnowaliśmy. W tym roku będziemy do tego 
podchodzić, bo, jakby doświadczenia innych miast, szczególnie tych dużych, gdzie 
zastosowano te konstrukcje z pleksy tzw. ze szkłem, które z miejsc, że tak powiem 
gwarantujących cień stały się takimi małymi szklarniami to pokazało jednak, że to nie jest ten 
kierunek, którym należy iść. Ja się cieszę, że dziś dyskutujemy o tym projekcie, szereg 
wyzwań przed nami, ale mamy już najważniejszy dokument, który pokazuje nam kierunki, w 
których powinniśmy iść. Mam nadzieję, że państwo widzicie, że ten kierunek ekologii, czy 
szeroko pojętego dbania o środowisko jest w mieście jakby, na co dzień obecny. Dzisiaj też 
mamy dyskusję na temat sprawozdania z realizacji uchwały Ostrołęka bez plastiku, 
przyjęliśmy program zwalczania bezdomności dla zwierząt, w tej chwili pracujemy nad 
klimatem. W tamtym roku po raz pierwszy skorzystaliśmy ze środków marszałka na 
przeprowadzenie nasadzeń także widać, że generalnie te inwestycje w ta zieloną 
infrastrukturę mają się u nas dobrze. Ja myślę, że to dopiero początek i o konkretnych 
projektach już w niedalekiej przyszłości będziemy mogli powiedzieć. 
Radny Henryk Gut: Wracam do zadrzewienia miasta Ostrołęki, bo to jest podstawą, 
rzeczywiście na te upały, które są przewidywane, że to będzie nasz czekać na pewno. Czy 
mamy taką analizę, bo widać, że tych drzew za wiele nie ma. Przy tej okazji chcę jeszcze 
zwrócić uwagę jeszcze na to, że nie wiem, kto wpadł na taki pomysł żeby w Ostrołęce w 
ogóle tyle wycinać gałęzi, i to tak ogałaca się te drzewa praktycznie z całego konaru, które 
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ono posiada i tylko są jakieś kikuty. To widzę i na osiedlach i nie wiem skąd się to bierze. 
Przecież, jeżeli drzewo jest zdrowe i że gałąź rzeczywiście jest dobra to, czemu ją wycinać, 
kiedy ona rzeczywiście później odrośnie dopiero, to z autopsji mówię, bo dwa dni temu 
zauważyłem na jednym osiedli taką sytuację. Również dobrze by było wziąć pod uwagę, a 
pan tutaj mówił pan prezydent, żeby jakieś oczka czy takie właśnie zbiorniki pojawiły się w 
mieście, żeby to generalnie, jeśli ta możliwość w tej chwili, że będą na to środki, a żeby taką 
koncepcję przeciwdziałania tym upałom w Ostrołęce opracować. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Może najpierw od tych cięć zacznę, te cięcia były 
wykonywane przez firmę i przez osoby, które z jednej strony mają przeszkolenie do 
wykonywania tych cięć, a z drugiej strony uprawnienia, więc my zakładamy, że one zostały 
wycięte właściwie, aczkolwiek jesteśmy zabezpieczeni, co do tego gdyby się stało żeby się te 
drzewa nie odrosły. My mamy informację, że spokojnie, te drzewa odrosną i to będzie 
wyglądało. Natomiast, jeżeli pyta mnie pan o to, czemu tak, no może się wydawać, że to tak 
ostro zostało zrobione, to ja powiem tak: jak klient nie chodził do fryzjera dwa lata to 
pierwsze cięcie też powinno być takie żeby przywrócić go do tego stanu używalność, a 
później ewentualnie można modelować, ja tak powiedział estetyka tego wymaga. Natomiast 
kolejne cięcia po pierwszym formułowaniu myślę, że będą mniejsze, żeby to tak już mniej 
inwazyjnie wyglądało, ale niewątpliwie mamy takich kilka miejsc w mieście gdzie aż się 
prosiło żeby to jakoś tam wyrównać. Oczywiście pochylimy się nad tym problemem. Kolejne 
cięcia nie będą już tak ostre, rozmawiałem z panią dyrektor wydziału Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Środowiska, ale mamy jeszcze parę takich miejsc gdzie te drzewa, część została 
wycięta, ale część kwalifikuje się żeby to raz, że tak powiem, estetycznie żeby lepiej 
wyglądało. Pani dyrektor była ostatnio prywatnie w Opolu i we Wrocławiu to widzimy jak ta 
zieleń tam wygląda, więc byśmy chcieli dążyć do tego żeby ta zieleń była ładniejsza. Co do 
tego wycinania tych drzew i nasadzeń, to powiem też panie Henryku, swojego czasu 
rozmawialiśmy na temat tych nasadzeń przy 11 Listopada i skrzyżowaniu z Hallera. Tam tez 
się okazało, że te drzewa, które uschły w zeszłym roku zostały wymienione na nowe. 
Natomiast to też wynika z całej koncepcji dbania o tą zieleń w mieście. Przyszedł do nas taki 
człowiek, który się zawodowo zajmował dbaniem o zieleń i na bazie jego doświadczenia, i też 
własnych obserwacji stwierdziliśmy, że bardziej musimy się do tego przyłożyć. U nas 
problemem było wysychanie terenu wokół drzew, bo ten teren powinien być obsypywany 
jakimiś zrębkami z drewnem czy czymkolwiek żeby to nie wysychało. Natomiast u nas 
nasadzenie wyglądało tak, że de facto drzewo w ziemię i zapominamy. To nie, my to musimy 
podlewać, musimy o to dbać, musimy te zrębki tam sypać, warto by było to nawozić. Taki 
dokument w zakresie wytycznych dania o zieleń został już opracowany i mam nadzieję, że w 
tym roku spółka OPK, która zajmuje się u nas zielenią od zeszłego roku będzie już to 
wdrażać, żeby te drzewa rosły, a nie tak stały. Idealny przykład obwodnica, bo tam to te 
drzewa nie widać żeby to szło jakoś w górę, no wygląda jak wygląda. Będzie się nad tym 
pochylać. 
Radna Grażyna Sosnowska: Chciałam podziękować panu projektantowi za to, że ten 
dokument jest zrobiony naprawdę bardzo precyzyjnie, bardzo dokładnie, świetna diagnoza, 
dobre kierunki ewentualnie rozwoju tego dostosowania Ostrołęki do zmian klimatycznych. 
Chciałam jeszcze powiedzieć, że chyba bardzo cennym, bardzo miłym gestem ze strony pana 
projektanta jest fakt, że ukazał nam na końcowych stronach tego dokumentu, że wskazuje 
nam jak wyglądają działania w innych miastach. To może nie jest gotowa podpowiedź, bo to 
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wiadomo, że to trzeba ewentualnie modyfikować w zależności od warunków i potrzeb miasta. 
Nie mniej jest to bardzo cenne i można to wykorzystać przy jakimś tam ewentualnym 
procesie adaptacji. Chciałam również panu prezydentowi powiedzieć, że była taka bardzo 
przyjemna akcja i chyba szkoda, że została zarzucona, oczywiście nie przez pana. Kiedyś 
prezydent miasta mobilizował również mieszkańców do tego żeby ewentualnie brali czynny 
udział w tworzeniu zieleni miejskiej. Najczęściej to dotyczyło oczywiście domów 
jednorodzinnych, ale tutaj specjalnej tak naprawdę łaski nikt nie robił, ponieważ wiadomo, że 
jak ma się swój dom to i o otoczenie się dba. Cenną inicjatywą był konkurs na ogródki 
przyblokowe i musze powiedzieć, że z tej inicjatywy powstało dużo ciekawych fragmentów 
zieleni, szczególnie na tych terenach gdzie są spółdzielnie mieszkaniowe, ale gdzie są 
wspólnoty mieszkaniowe. Proponowałbym panu prezydentowi żeby może zechciał taki 
konkurs zorganizować, chętnych było dużo i efekty też. Podam taki przykład, ulica 
Partyzantów, tak się tam mieszkańcy zorganizowali, że powstała nie tylko zieleń, ale również 
mała architektura, jakieś drobne elementy murowane czy drewniane. Także to na pewno by 
przyczyniło się do tego, że mieszkańcy, no dla jakiejś tam nagrody nie wiem czy pilarki, czy 
czegokolwiek innego naprawdę chętnie brali w tym udział. Myślę, że były prezydent 
Ostrołęki pan Kotowski pamięta takie czasy, że to naprawdę przyciągało ludzi, a przy okazji 
żadnymi nakładami sił mieliśmy nowe zielone tereny, tak zwane kieszeniowe jak się mówi, 
bo to w takiej skali mikro. 
Radny Henryk Gut: Tu chodziło o te oczka wodne i te, że tak powiem nawodnienie tych 
miejsc w mieście, przy wykorzystaniu możliwości technicznych i infrastruktury całej, czyli 
zbieraniu tej wody deszczowej, to o to chodziło. Wtedy w tych trudnych upalnych dniach to 
rzeczywiście pomaga bardzo w normalnie, że tak powiem w przebywaniu w lepszych 
warunkach i jest, gdy jest tak większa temperatura wtedy ta większa wilgotność jest i to jest 
łatwiej. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym chciał odpowiedzieć na pytania pani radnej, a na 
pytanie pana radnego to może by pan Dominiki odpowiedział odnośnie tego jak ta 
infrastruktura wygląda, ta zielona, do odzyskiwania tej wody, jak to jest w innych miastach, 
bo myślę, że to też by była dla nas istotna podpowiedź. To znaczy tak, pani radna, ja powiem 
tak, no w zeszłym roku tak nieśmiało zaczęliśmy, ale by konkurs nie na najładniejszy ogródek 
przyblokowy, ale to akurat spółdzielnie u siebie mają, ale u nas wystartował taki, znaleźliśmy 
dofinansowanie na konkurs ogródek przyjazny pszczołom, tak się bodajże nazywało. 
Wystartowało, zrobiliśmy to testowo, kilka osób się zgłosiło, ale w tym roku chcemy to 
kontynuować. Oczywiście będziemy zachęcali do tego żeby takie konkursy oczywiście 
funkcjonowały, żeby mieszkańców zachęcać do tego. To widać, że ci gospodarze lokalni jak 
dbają o swoje ogródki to aż się chce patrzeć na jak to ładnie wygląda. Ja powiem też odnośnie 
takie przykładu, który już faktycznie można stwierdzić będzie miał zastosowanie. Akurat 
przypomniało mi się u pani radnej na osiedlu, mamy na Krańcowej ten teren między ulicą a 
zatoką, który został zrobiony, tam nasadziliśmy drzewa i mam nadzieję na wiosnę jak to 
zakwitnie i ta zieleń wyjdzie, to też tak bym powiedział będzie dużo lepiej wyglądało niż 
zwykły plac, a może nawet kawałek parku nam się zrobi, taki żeby można było się przejść i 
jakoś estetycznie żeby to ładnie wyglądało. Także staramy się to robić na bieżąco, ja myślę, 
że też liczymy na państwa podpowiedzi, jako radnych, bo wy też wiecie najlepiej na danych 
osiedlach gdzie znajdują się takie miejsca, gdzie taką infrastrukturę można było by stworzyć i 
to myślę, że też do tej dyskusji już przed marcową sesją, gdzie rozmawialiśmy o 
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inwestycjach, na pewno wrócimy, bo po prostu nie wszystko, że tak powiem jestem w stanie 
zauważyć, niektóre rzeczy umykają, a warto korzystać z państwa doświadczenia i państwa 
wiedzy jak to robić, żeby to było korzystne dla mieszkańców. 
Radna Grażyna Sosnowska: Rzeczywiście to prawda, że na ulicy Krańcowej po 
wybudowaniu drogi powstały naprawdę piękne tereny zielone i chciałam powiedzieć, że to 
tam tak naprawdę to są tam bardzo wartościowe drzewa. Nie jakieś tam topole czy jakieś tam 
inne, są to dęby. Generalnie naprawdę bardzo ładnie, już duże drzewka. Mamy nadzieję, że to 
się przyjmie. Gdyby udało się coś takiego zrobić, o czym mówi pan prezydent to też by było 
bardzo miło. 
Przedstawiciel firmy inFAIR Dominik Kobus: Tworzenie takich oczek wodnych 
zasilanych deszczówką to ma dwa główne cele, czyli zapobiega podtopieniom na terenach 
uszczelnionych, wybetonowanych ta woda ma się gdzie gromadzić, roślinność taka 
wilgotnolubna ma jak rosnąć, a później w okresach suchszych to jest ta wilgoć oddawana i 
dosyć często jest, stosowane są rozwiązania techniczne gdzie ta woda jest gromadzona w 
zbiornikach podziemnych i potem ona jakby nie ucieka, bo generalnie mamy w Polsce deficyt 
wody, także można ją gromadzić i wykorzystywać później powtórnie do nawadniania roślin 
przy pomocy już wtedy plomb, czyli jest i ekonomicznie i ekologicznie jak najbardziej 
uzasadnione, także zachęcam państwa już do szukania takich rozwiązań. Dokument ma 
charakter strategiczny, więc on pokazuje tylko pewne kierunki działań już ramach 
konkretnych projektów należy już opracować konkretne projekty, rozwiązania techniczne i 
zachęcam do wdrażania w życie. To na pewno sprzyja podnoszeniu, jakości życia. 
Radny Ryszard Żukowski: Chciałbym powiedzieć, że 7 grudnia 2018 roku napisałem 
interpelację w tym zakresie, no i minęło już, niemalże niedługo będzie półtora roku. Pan 
prezydent odpisał mi bardzo szeroką tą interpelacje, szczególnie dotyczącą nasadzeń 
zastępczych, a w końcówce tej interpelacji napisał tak: „Urząd Miasta jest w pełni świadomy 
o znaczeniu terenów zieleni w mieście Ostrołęka, które przyczyniają się do poprawy, jakości 
życia w miastach i utrzymania bioróżnorodności. Jest siedliskiem wielu gatunków roślin i 
zwierząt, zieleń w miastach jest elementem kompozycji urbanistycznej i wpływa na charakter 
ulic i placów oraz skwerów, kształtuje i porządkuje wnętrze miasta. Piękne słowa, bardzo to 
budujące i chciałbym żeby tak było. Słyszałem tutaj przed chwilą pochwałę pani radnej 
Sosnowskiej, ale chciałbym gdyby ty właśnie pan prezydent nam wypunktował, bo może za 
bardzo jest słabym obserwatorem, gdzie tak jeszcze zostało nasadzone i upiększone te nasze 
miasto. Chciałbym właśnie żeby tak było, dziękując za ten program, za tę propozycję, która 
została nam przedstawiona z pięknymi zdjęciami i propozycjami i tu wszyscy jak zabierali 
głos to rzeczywiście akceptują ta sytuację, ja w całej rozciągłości, mnie na tym zależy i 
chciałbym żeby tak było. Wydaje mi się, że chyba trzeba by było jakąś komisję czy zespół, 
który by przejechał przez teren naszego miasta, popatrzył, w których miejscach trzeba 
uzupełnienia tych zadrzewień, czy krzewów, różnych roślin, żeby rzeczywiście te nasze 
miasto piękniało. Bo ona pięknieje, bo trzeba przyznać, bo wiele już dobrego przez wiele lat 
zostało zrobione, ale wydaje mi się, że stać nas na to żeby jeszcze ono piękniej wyglądało. 
Gdyby pan Prezydent uzupełnił to, co zostało zrobione, to będę wdzięczny i te propozycje, 
które tutaj przedstawiłem jak pan na to się zapatruje. 
Prezydent Miasta Ostrołęka Łukasz Kulik: To znaczy tak, to może jeszcze cofnę się, bo 
dostałem informację od pani Bożeny. Było pytanie o te drzewo na Prądzyńskiego 23, to było 
wycięcie na terenie wspólnoty i my dostaliśmy zgłoszeniu już, jako Urząd Miasta, że ktoś tam 
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ambitnie ciął, także to będzie przedmiotem naszego zainteresowania. Natomiast odpowiadając 
panu radnemu Żukowskiemu to ja bym chciał, patrzę tylko czy ja mam tego posta na 
facebook’u, nie wiem czy jestem w stanie znaleźć, ale my informowaliśmy o takiej sytuacji, 
wydaje mi się, że nasadziliśmy w tamtym roku około 400 drzew. To były nasadzenia te, które 
były na ulicy Krańcowej, ale także na ulicy Witosa i bodajże chyba na Bojowników o ile 
dobrze pamiętam i przy Goworowskiej jeszcze żeśmy nasadzili. To powiem tak panie radny, 
to dosyć była taka duża akcja jednorazowa, no wynikało to niestety z wieloletnich bym 
powiedział niedociągnięć, ja troszeczkę sceptycznie patrzę na to, niedociągnięć z działu 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, ponieważ my te nasadzenia musieliśmy 
wykonać z racji kar administracyjnych nałożonych na nas przez marszałka. Tu była taka 
sytuacja, że my mieliśmy wybór albo zapłacić po koło 250 tysięcy złotych kary za drzewa, 
które nie zostały nasadzone, albo zrobić nasadzenia. My wymyślili śmy to tak, że u nas kwota 
zarówno nasadzeń, jaki i ziemi, jaki i tego wszystkiego, co by wyniosła około 160 tysięcy 
złotych, przecież połowę jeszcze nam marszałek dofinansował zielonej infrastruktury, więc de 
facto kosztowało nas 80 tysięcy, więc jak na interes, za który mieliśmy zapłacić 250 tysięcy 
zapłaciliśmy 80 i jeszcze dużo drzew zostało, to wyszło to całkiem nieźle. Na ten rok, o ile 
dobrze pamiętam, bo z panią Bożeną rozmawialiśmy, nie mamy żadnych decyzji 
wykonalnych takich w zakresie nasadzeń taki dużych, więc teraz jest rok, kiedy chcielibyśmy 
tą infrastrukturę uzupełnić na osiedlach. Myślę, że ten pomysł pana radnego żeby taka 
komisja czy pod komisja została powołana żeby przejechać i wskazać te miejsca, to jest 
bardzo dobry pomysł, bo to państwo najlepiej wiecie gdzie tam na osiedlach można by było, 
jakie drzewo nasadzić, i to, co zauważyła radna Sosnowska, no też my nie idziemy w 
kierunku nasadzenia drzew jakichś takich mały, tylko jak już sadzimy to tam były sadzone 
dęby, tam jeszcze śliwy ozdobne były sadzone, jarzębina była sadzona, no coś, co tak po 
prostu, no już takie drzewa powiedzmy na lata, które zostaną będzie to bardzo ładnie 
wyglądać. My staramy się to robić, myślę, że w tym roku wychodzimy dalej. Ja nie 
ukrywam,że taką moją ambicjonalną kwestią jest też doprowadzenie naszego parku 
miejskiego do jakiegoś takiego wyglądu powiedzmy bardziej przyjaznego. Tam pierwszym 
etapem tej inwestycji to przede wszystkim będzie wymiana ścieżek na takie, na których się 
mieszkańcy nie będą potykać. W tej sprawie akurat najwięcej do mnie chodzi pan radny Piotr 
Wierzba, bo to jest jego, bym powiedział jego tereny i pan Piotr już kilkukrotnie mówił, ja 
proszę żeby poczekał, bo mieszkańcy czekają, ale to mówię park miejski tez będzie 
przymiotem naszych zainteresowań. Natomiast, jeśli chodzi o same nasadzenia to też powiem 
tak my zmieniliśmy troszeczkę politykę w zakresie wydawania decyzji, to znaczy tam gdzie 
decyzja wymagała uiszczenia opłaty to my wskazujemy na przykład czy wspólnotom, czy 
firmom, czy danym mieszkańcom, że na przykład, że my nie chcemy żeby oni płacili karę 
tylko żeby w ramach tego zrobili nasadzenia gdzieś w jakichś miejscach. To też jest tak, że 
niestety pierwotnie było to tak, że decyzja ma ten okres ważności, jeżeli nikt się nie odwoła to 
ona obowiązuje i było to tak robione żeby wskazywane nasadzenia w tym miejscu, w którym 
drzewo zostało wycięte. Dochodziło do takiej sytuacji, że na przykład ktoś wycinał jedno 
drzewo, a miał nasadzić pięć i w przypadku małych działek to jest problem, bo nie ma tego 
gdzie nasadzić, a teraz odchodzimy od tego i staramy się też wskazywać miejsce na danej 
działce albo inną działkę miejską gdzie można wykonać takie nasadzenia. Także myślę, że ten 
temat będzie przymiotem naszych prac. Rozmawiamy też w samym wydziale Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska na temat tzw. chwytnych łąk. Dla mnie osobiście, ja 
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widzę jak wyglądają ronda u nas w mieście, te rondo na przykład wjazdowe od strony 
Warszawy wygląda ładnie jest tam po prostu np. wyłożona agrowłóknina, ziemia, są te trawy 
ozdobne, jest to po pierwsze ładne estetycznie, a po drugie łatwe w utrzymaniu. Mamy część 
rond, na których te kosodrzewiny to już takie wielkie porosły i to dla nas chociażby w samym 
użytkowaniu jest problemem, bo ta ekipa czy brygada, która idzie to ona takie rondo ze trzy, 
cztery dni musi robić. To też wymagało takiej zmiany z naszej strony, bo jak gdzieś zostały 
zaplanowane takie nasadzenia z takich berberysów, które maja kolce to ja nie mam serca 
powiem szczerze wysyłać tych pań, które tam pracują żeby one w tych kolcach siedziały. 
Trzeba to przemyśleć, my ten dokument z grubsza mamy przepracowany, myślę, że też w 
zakresie chociażby nasadzeń kwiatów. W tym roku też państwo zobaczycie zmianę, bo to u 
nas zawsze było tak z automatu robione, że pelargonie, surfinie i powiedzmy niecierpek 
chyba był. Ja poprosiłem też żeby tak bardziej trochę wyjść do przodu, żeby te miasto ładniej 
wyglądało. Chociażby w zeszłym roku też mieliśmy takie miejsce gdzie mogliśmy się 
pochwalić, to chyba ksiądz proboszcz Świerad to tak nas chwalił, tutaj prezydenta, że tak 
ładnie było w okolicy maja te nasadzenia zrobione, że naprawdę goście, którzy przyjechali do 
nas, to była chyba rocznica radia Maryja i też był bardzo zadowolony, że miasto no tak 
naprawdę się przyłożyło. Staramy się, ja powiem tak, no nie widać tego no, bo też te nasze 
służby, które tu są prasowe zajmują się pracą, a nie promowaniem prezydenta, ale też 
zastanawiam się nad tym żeby powiedzmy nie pokazać więcej tych zdjęć, co zostało już 
zrobione, jakie mamy plany i co dalej. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: Ja też chcę się dołączyć do 
podziękowań dla wszystkich tych, którzy uczestniczyli w tych pracach, bo ten zespół był 
dosyć taki szeroki. Wiem, że pani Monika Jaworowska uczestniczyła w tym zespole, pani 
Iwona Suska także udział naszych pracowników w przygotowaniu tej strategii jest jakiś 
znaczący. Chcę poruszyć kwestię, która też wydaje mi się bardzo ważna, przyjęcia tej 
strategii, o której mówił nam pan Dominik na wczoraj na komisji, stwarza nam możliwości 
pozyskiwania środków z zewnątrz. Nie posiadanie takiej strategii by nam troszkę to 
utrudniało, więc można powiedzieć, że będziemy trochę uprzywilejowani w stosunku do 
innych miast i ja bym tego wcale nie lekceważył. Chciałbym też się odnieść konkretnie, 
poruszał pan sprawę edukacji, ona nam tutaj troszkę umyka, wydaje mi się, że to jest bardzo 
ważna sprawa żeby zacząć jednak od edukacji, bo to ma ogromne znaczenie. Chciałbym tez 
zwrócić uwagę, wszyscy wiemy, że jednym źródłem odnawialnym wody są opady, tak 
naprawdę opady deszczu i tak koncepcja, o której tu pan przedstawiał, ta infrastruktura 
niebiesko-zielona kapitalnie wpisuje się w tą sytuacje. Grzechem jest takim powiedzmy nie 
wykorzystywanie tych wód, można dodać do tego, co było już omawiane, że przecież można 
to też jakby tworząc te zbiorniki, bo jednym ze sposób jest budowanie takich zbiorników i 
korzystać później w czasie suszy do podlewania tej roślinności, o której tak dużo wszyscy 
mówiliśmy. Chcę tez powiedzieć, że jut wspomniane tez o tych dniach upalnych, ale też jest o 
odchodzeniu od tych konwencjonalnych źródeł energii cieplnej, jakby sięganie do 
odnawialnych źródeł energii jest konkretnie wspomniane o OZE. Nie ukrywam, że marzy mi 
się taka sytuacje, a ona mi się potwierdziła jak jechaliśmy do miasta partnerskiego Meppen, 
gdzie mogliśmy zwrócić uwagę, że tam na bardzo dużą, praktycznie na każdym budynku jest 
instalacja fotowoltaiczna. Z jednej strony pięknie to wygląda, z drugiej strony są konkretne 
korzyści wymierne, finansowe. W sytuacji dzisiejszej, naszej gdzie energia elektryczna z tych 
źródeł konwencjonalnych jest już naprawdę dosyć wysoka i nic nie zapowiada, że będzie 
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tańsza, może być tylko droższa. Rzucam takie hasło na każdej szkole instalacja 
fotowoltaiczna, była by to świetna możliwość do edukacji też dla wszystkich uczniów, bo to 
były by konkret. Każdy z tych uczniów by widziałby się z tym zapoznał. To też jeden jest z 
elementów, który wpisuje się w opisaną strategię. Także myślę, że tu nie będzie problemu z 
przyjęciem tej strategii. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym chciał w odniesieniu do tego, co mówił pan 
wiceprzewodniczący Szatanek powiedzieć, że panie przewodniczący ja wiem, że nie często 
mamy okazje rozmawiać, ale to też jest tak, że my nie zapominamy, to znaczy my mamy już 
przygotowane wstępnie zapytanie dotyczące wykonania audytu energetycznego u nas w 
mieście, bo jak państwo wiecie ten stan latarni, który mamy obecnie i te lampy to tak średnio 
to wygląda, więc pierwsza rzecz to jest zrobienie takie audytu energetycznego u nas w 
mieście. Chcielibyśmy również żeby ten audyt w kolejnym, że tak powiem, czy w pewnej 
swojej części dotyczył audytu energetycznego w samych szkołach i to ja powiem szczerze, że 
to nie jest temat nowy, to jest temat, który wraca, bo chociażbym kilka tygodni temu miała 
okazję rozmawiać z panem przewodniczącym Zarzyckim i z dyrektorem jednej z ostrołęckich 
szkół na temat zamontowania oświetlenia LED w tej placówce i uważam, że to jest ten 
kierunek, w którym my pójdziemy. Tylko musimy przygotować się do tego całościowo żeby 
nie robić tego na tej zasadzie, że wchodzimy powiedzmy tylko w jedną szkołę, bo to jednak 
patrząc na skalę tego wyzwania, ale patrząc też przede wszystkim na rosnące ceny prądu to 
my musimy to zrobić. To nie to czy my chcemy, tylko my musimy, żeby te rachunki 
zatrzymać. Czas przeprowadzenia takiego audytu to jest około trzech miesięcy, więc ja myślę, 
że drugiej połowie roku takie informacje będziemy mieć. A z drugiej strony cały czas 
szukaliśmy finansowania tego typu inwestycji i powiem panu, że w ostatnim tygodniu chyba, 
czy dwa tygodnie temu trafił do nas, taka informacja z nowej instytucji powołanej na 
Mazowszu to się nazywa Mazowiecka Agencja Energetyczna. Ta otóż agencja oferuje 
pożyczki różnego rodzaju, nawet do 10 milionów złotych na realizację tego typu 
przedsięwzięć, więc myślę teraz jak w tym roku uda nam się zrobić audyt energetyczny, 
mamy już ewentualnie informację na temat możliwości pozyskania dofinansowania, to my w 
ten projekt myślę szybciej niż się niektórym wydaje wejdziemy. Nie ukrywam, że w tym roku 
też chciałbym powiedzmy na niektórych ulicach, na których oświetlenie nasze uliczne jest już 
w takim powiedzmy średnim stanie, wymienić kompleksowo piętnaście, dwadzieścia opraw 
żeby państwo zobaczyli różnicę, nie na tej zasadzie, że tam jedną żarówkę gdzieś 
wymieniamy i jest zmiana od razu, tylko wymienić całą ulicę, która jest na starym oświetleniu 
i pokazać jak to wygląda, jak to jaśniej świeci, jak to mieszkańcom wtedy nie dość, że 
bezpieczniej to jeszcze i jakoś tak estetyczniej i lepiej się żyje i mieszka.  
Radny Henryk Gut: Nawiązując do wcześniejszych moich pytań i wypowiedzi pańskich, 
chciałem zapytać czy jest możliwość, aby czy to wspólnoty czy to spółdzielnie zgłaszały się 
do tego projektu. Żeby można było tę wodę, która ucieka nam do rzeki, ta woda deszczowa, 
sprowadzić ją na teren własnego osiedla, na pewno będzie to związane z jakimiś kosztami. 
Czy można do tej strategii i ewentualnie później już w sprawach konkretnych gdzie się 
zwracać, żeby takie projekty ewentualnie zgłosić, natomiast, jeśli chodzi o zieleń to 
chciałbym podpytać, żeby zorientować się, ile powinniśmy mieć zieleni w mieście, czy to 
przelicza się na kilometr kwadratowy, czy na metry kwadratowe, ile to powinno być i jakie 
mamy braki. Ja rozumiem, że taka komisja była by zacna, żeby zobaczyć, zorientować się, bo 
na pewno braki są olbrzymie. Jeśli pojawiam się w okolicach tej galerii dużej, no przecież tam 
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jest normalnie łysa polana. Jak jest pogoda w lecie, to wszystko tam się unosi tak w pył, tam 
nie ma żadnego drzewa. Ja nie wiem, że tam nie można, jakby ze strony miasta, zmusić czy 
zaprojektować, że tam powinny być drzewa i ktoś powinien się tym zająć. Tak, bo to jest po 
prostu pustynia, na pewno takich miejsc jest wiele i trzeba się tym zająć. Wydaje mi się, że 
mamy tutaj jakąś, jako miasto możliwość, żeby pojawiły się tam drzewa, bo to tak to leci to 
wszystko w tę stronę też gdzie ja mieszkam, nie ma tam żadnych drzew. Też chciałem 
podziękować za prawidłowe nasadzenie tych drzew, tutaj przed naszym blokiem przy 11 
Listopada, to rzeczywiście jest porządnie po gospodarsku nasadzone. Także teraz na pewno 
nie uschną te drzewa i pewnie będą inne. To bardzo też cieszy, bo będzie też inna struktura 
gałęzi, to też dla nas będzie bardzo korzystne. O tę zieleń to rzeczywiście zabiegam już ileś 
lat. Jeśli jest taka strategia i znajdą się środki, to żeby można było również przeznaczyć je dla 
naszego miasta. Czy w tym spółdzielnie, mieszkam w takiej spółdzielni „Eskulap”, czy 
możemy się zgłosić do prezydenta mając jakiś plac i tam chcielibyśmy nasadzić drzew, czy 
skorzystamy z takie projektu. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: To znaczy tak, jeżeli chodzi o możliwość 
współfinansowanie tego razem ze spółdzielniami to przecież mamy coś takiego jak inwestycje 
realizowane wspólnie z mieszkańcami, niekoniecznie budżet obywatelski, ale tam 
moglibyśmy realizować takie. Generalnie chodzi o to, że jak jest prawo własności gruntu 
należy do spółdzielni nie do miasta, to miasto samo nie może w tym miejscu. Na zasadzie 
inwestycji wspólnej, czyli partycypacji w kosztach, czyli nasadzenia dofinansowuje miasto, a 
państwo już część we własnym zakresie sadzicie, czy pielęgnujecie i to ja jestem jak 
najbardziej otwarty. To nawet nie ma, co patrzeć czy to jest projekt z budżetu obywatelskiego, 
bo to zarówno małe jak mi duże projekty, jeżeli czy spółdzielnie, czy wspólnoty miałyby 
takie propozycje, pomysły to ja bardzo chętnie skorzystam. Myślę, że jako miasto znajdziemy 
na to środki, bo im więcej tych drzew, to tym lepiej. Słusznie tez pan zauważył, że też zależy, 
jakie drzewa sadzimy, bo kiedyś to u nas były świerki w modzie, te świerki nie bardzo. 
Wiadomo, że akurat tu od 11 Listopada, to te drzewa, które są posadzone też powinny iść w 
formie kolumnowej, żeby gałęzie nie wchodziły bezpośrednio w okna, więc to też oczywiście 
mamy na uwadze. Ja jak najbardziej zachęcam nie tylko wspólnoty mieszkaniowe, ale też 
mieszkańców naszego miasta do zgłaszania bezpośrednio do mnie, czy do nas do urzędu 
miasta, czy do mnie na facebook’u takich propozycji. Ja myślę, że w taką stronę powinniśmy 
iść. Ja mogę zagwarantować wsparcie ze strony miasta. Co do drugiego projektu dotyczącego 
tego palcu wokół galerii to powiem tak, panie Henryku mamy podobne spojrzenie na ten 
temat, tam aż się prosi. Natomiast jest to teren należący do prywatnego inwestora i teraz my 
nie możemy kazać, możemy ewentualnie prosić. Nie ma, co ukrywać, że ten teren jest takim 
przedmiotem zainteresowania tego inwestora. Ja myślę, że w tej kadencji będzie taka 
dyskusja, gdzie padanie pytanie, co dalej, czy mamy ten teren dalej zabudowywać kolejnymi 
obiektami handlowymi i tu między ulicą Goworowską, a Fieldorfa to będzie już w ogóle 
beton. Czy może, ja trochę odważną rzucę tezę, ale czy nie warto się zastanowić w ramach 
samej rady miasta nad zmianą planu zagospodarowania przestrzennego i zrobienia tam 
zieleni. Jeżeli państwo, jako rada zdecydujecie, że tam ma być zieleń, nie ma być zabudowy, 
to ja, jako prezydent taki projekt przedstawię i się do tego przychylę, to jest kwestia tylko 
woli rady. Natomiast, jeżeli chodzi o same wskaźniki, to jest coś takie, że w planie 
zagospodarowania przestrzennego, czy przy realizacji inwestycji budowlanych te wskaźniki 
są wskazywane i mamy wskaźnik bazowy dla miasta. Zdarzało się w przeszłości, mimo 
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moich oporów, że te wskaźniki na wniosek mojego poprzednika pana Prezydenta 
Kotowskiego, no były jakoś tam zmniejszane, chociażby ten fragment dobudowany do galerii 
z boku, ten nowy, to tam było zmniejszone. Ja pamiętam z radnym wtedy jeszcze 
Szczubełkiem, rozmawialiśmy na ten temat, ja mówię, że tak fajna ta zieleń, tylko tak mieście 
więcej, a tutaj akurat nam te wskaźniki były zmniejszane, uważam, że powinniśmy tego 
przestrzegać ściśle. Są takie rejony gdzie się nie da, na przykład stare miasto, że nie da się 
żeby ktoś remontując kamienicę na Kilińskiego, że jakoś 20% zieleni wykonał, bo tutaj nie 
ma fizycznie, żeby to weszło. Przy różnego rodzaju inwestycjach uważam, że to powinniśmy 
wskazywać, można to robić, chociażby wykonując parkingi nie z betonu tylko z płyt 
ażurowych, czy jakichś plastikowych kratek, które zapełniają powierzchnię np. zieloną trawę 
itd., to akurat znam z autopsji, w takiej formie to robiłem. Myślę, że powinniśmy dążyć w 
tym kierunku, żeby ten wskaźnik zieleni zachować, a z drugiej też, to, co mówił pan Dominik, 
że powinniśmy się zastanowić jak to nazwałem kieszonkowymi ogrodami, to są takie małe 
miejsca, enklawy tej zieleni, powiem szczerze mamy jedno takie miejsce, gdzie tam kwestie 
porządkowe są. Mamy u nas za Klasztorem tą fontannę, co prawda w okresie letnim 
niekoniecznie przebywają tam osoby, które byśmy chcieli żeby tam przebywały, to jest inna 
kwestia. Ale powiedzmy ten cień drzewa, upalne lato, szum wody, aż się chce usiąść, 
posiedzieć, odpocząć i w tym kierunku powinniśmy iść. 
Radny Janusz Kotowski: Ja też sądzę, że program jest dobrze przygotowany, ta strategia na 
pewno dużo dobrych kierunków wyznacza. Oczywiście, że zawsze strategie pokazują jakieś 
dalekie cele i nie wszystko od razu być może da się wykonać, ale na pewno bardzo ciekawe i 
istotne kierunki są wyznaczone. W dyskusjach mieszkańców często jest tak, że zgłaszają 
państwo, nasi mieszkańcy, że trzeba nowy park, nawet nieraz wskazują tereny, ale nie zawsze 
da się to zrobić, bo często to są tereny prywatne i w Ostrołęce pewnie nie będzie łatwo 
utworzyć jakichś nowych parków, rozległych, pięknych, zadrzewionych, z całą infrastrukturą 
zieleni. Natomiast to, co jest należy na pewno zagospodarowywać. Ileś lat temu, pewnie jeden 
z ostatnich terenów, na Bursztynowym osiedlu miasto z pomocą Energii taki nowy park 
utworzyło, ale takich miejsc już gdzie grunty należą do miasto pewnie dużo nie ma, pewnie 
stąd, to już dzisiaj padło, te małe tereny, jakieś małe ogródki, czy jakieś tego typu miejsca, 
tym bardziej jak słusznie tu wskazano w strategii miejsca należy adoptować. Jak zwykle w 
strategii tych wskazań jest dużo, natomiast jak zawsze pewnie się będziemy zmagać z 
możliwościami finansowymi i tu dużo padało dość optymistycznych stwierdzeń, i oby nam 
się to udało. Natomiast zawsze musimy liczyć się z tym, że ileś zawsze potrzeb będzie się ze 
sobą ścierać. Z jednej strony troska o klimat, o estetykę, o zieleń, o wszystkie inne sprawy, a z 
drugiej no te inne potrzeby drogi, remonty i zawsze będzie to w pewnym starciu. Dlatego 
myślę wszyscy jesteśmy za tym, żeby jak najwięcej tych zielonych elementów budować, ale 
chyba takiego realizmu też tutaj potrzeba. Wspomnę jeszcze, tak dla uporządkowania, że gdy 
chodzi o te wszelkie procenty zieleni, w moim przekonaniu prezydent nie zmienia sam takich 
wskaźników, chyba, że przez palny zagospodarowania razem z wysoką radą. Pan prezydent 
wspomniał, że ja coś zmniejszałem, czy zwiększałem, no nie przypominam sobie. Oczywiście 
w pracach planistycznych takie zmiany są możliwe, ale u moim przekonaniu indywidualnie 
prezydent takich zmian nie dokonuje.  
Radny Adam Kurpiewski: Przy okazji odpowiem, bo często widzę te nowe nasadzenia przy 
ulicy Witosa, czy przy stadionie miejskim, naprawdę jest bardzo, bardzo dużo drzew 
nasadzonych, aż się zastanawiałem czy nie za gęsto. Widocznie tych miejsc gdzie możemy 
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robić nowe nasadzenia jest w Ostrołęce niewiele i tam zrobiono tego naprawdę nad wyraz 
dużo. Pewnie jak to się zazieleni to będzie bardzo widoczne dla mieszkańców Ostrołęki, także 
to wypada pochwalić. Druga sprawa, zresztą prezydent o tym wspomniał, o rewitalizacji 
parku miejskiego i tym kaczym dołku, czy on będzie na powrót, że tak powiem oczkiem 
wodnym, to bym może chciał usłyszeć od pana prezydenta czy takie plan będzie? Kolejna 
sprawa, również do pana prezydenta, to widziałem, że w tej strategii to jednym z głównych 
rozwiązań, to jest zastępowanie płytami ażurowymi miejsc parkingowych. Może nie na tych 
głównych ulicach, ale na remontowanych ulicach osiedlowych i parkingach osiedlowych, 
myślę, że to jest bardzo dobre rozwiązanie, zresztą stosowane na osiedlach u nas na Dzieci 
Polskich, wszystkie przez spółdzielnie robione parkingi już w ten sposób są robione. Widać, 
że to poprawia jakby przenikanie wody do gleby i nie ma kałuż, tak jak wcześniej były, więc 
też bym tu deklarację, że przy projektach będzie zwracana na to uwaga. Nie wiem czy pan 
ekspert nam odpowie, czy można ta strategię i ten pomysł można by adoptować do 
pozyskiwania jakichś funduszy europejskich, czy norweskich. Także panie prezydencie takie 
dwie sugestie i deklaracje z pana strony. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Przede wszystkim chciałbym nawiązać do tego, a myślę, 
że to warto, w ogóle dziękuję panu przewodniczącemu Szatankowi, że mi przypomniał. Pan 
przewodniczący wymienił panią Iwonę Suską, panią Monikę Jaworowską, a chciałbym żeby 
na tej sali padły też nazwiska osób, które już nie pracują w urzędzie miasta, a się do tego 
przyczyniły, mamy tutaj osobę pani Elżbiety Godlewskiej, która odeszła już na emeryturę, 
mamy osobę pani Marii Rochowicz, Agaty Kilimon, która ciągle u nas pracuje, pana Piotra 
Brodackiego. Także ja z tego z miejsca chciałbym im również podziękować za ten wkład 
pracy, za to, że przyczynili się do tego, bo myślę, że warto. Natomiast wracając do pytania 
pana radnego, to ja tak powiem, panie radny Kurpiewski nasadzając te drzewa myśleliśmy 
również o panu, bo wiem, że jest pan zapalonym biegaczem. Naszym zamysłem było to, że 
jak pan będzie biegał w okolicach ulicy Witosa, to żeby nad pana głową rozpościerał się taki 
cień ze szpalera, z zadrzewionych liści, także to w tym jedynie kierunku tak gęsto są 
nasadzone, bo jednak drzewa nie rosną tak szybko. Ta estetyka, czy pielęgnacja musi być na 
bieżąco wykonywany, więc w sumie nie chcielibyśmy, że one za 40 lat wyrosną, tylko 
troszeczkę szybciej. Dziękuje za państwa głosy wsparcia. Natomiast powiem tak, nasadzenie 
to jest nie pięćdziesiąt, a czterdzieści procent sukcesu. Teraz największe wyzwanie przed 
nami żebyśmy utrzymali te rośliny. Z jednej strony tak, żeby się wszystko przyjęło, z drugiej 
strony żebyśmy je utrzymali w dobrym stanie i przez właściwą pielęgnację zapewnili im 
regularny wzrost, i to jest duże wyzwanie. Nasadzenia u nas były robione, ale gdzieś to 
później szwankowało i to jest duże wyzwanie żeby to później już tak powiedzmy za dwa lata, 
za trzy lata tak ładnie wyglądało. Na wszystkie propozycje czekam z niecierpliwością. 
Państwo, jako radni macie wiele fantastycznych pomysłów, również ten dotyczący „kaczego 
dołka”, tak jak pan radny wczoraj powiedział. Powiem szczerze dzisiaj nie miałem jeszcze 
okazji pomyśleć o tym, ale może warto rozważyć. Rada osiedla może chciałaby by tam zrobić 
takie miejsce, w którym znowu by była woda, jakaś sadzawka czy jakieś miejsce, czemu nie, 
warto się zastanowić. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia Strategii adaptacji miasta Ostrołęki do 
zmian klimatu do roku 2025 z perspektywą do 2030. 
Głosowanie: 
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Za – 22 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania imienia 

Przedszkolu Miejskiemu Nr 18 w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Oświaty Waldemar Popielarz - sprawozdawca przedstawił projekt 
uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu Nr 18 w Ostrołęce. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie 
było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie 
Radny Jerzy Grabowski: Jest to bardzo miła chwila dla mnie, ale i dla tych, którzy kiedyś 
korzystali z przedszkola, korzystają i będą korzystać. Bardzo się cieszę, że te przedszkole nr 
18, z którym też jestem związany, bo do tego przedszkola chodziłem. One było w innym 
miejscu, tam gdzie dzisiejsza poczta, ale to jest dalej to przedszkole. Kiedyś to było w ogóle 
przedszkole kolejowe, finansowane przez Ministerstwo Komunikacji, dzisiaj to jest 
przedszkole miejskie. Jest taka radość, że jest decyzja, ukłony do pani dyrektor Jolanty 
Boruch i do społeczeństwa stacji, i przedszkola, że jest wybrana taka nazwa Kraina 
Zaczarowanej Lokomotywy. Ta lokomotywa właśnie jest bardzo bliska mojemu sercu. 
Bardzo się cieszę. Gratuluję pomysłodawcom, myślę, że tutaj na ręce pani dyrektor Anny 
Gocłowskiej i pani dyrektor Jolanty Boruch, mam taka prośbę żeby te dzieciaczki, które będą 
kończyły i będą szły dalej do szkoły do dorosłego życia, żeby dla nich był takim 
przewodnikiem „Lokomotywa” Juliana Tuwima. Żeby te dzieci przynajmniej tą pierwszą 
zwrotkę znały, bo warto. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu Nr 18 w 
Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
9.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zasięgnięcia od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji w Radomiu informacji o kandydatach na 
ławników sądowych wraz z autopoprawką 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski – sprawozdawca przedstawił projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 
Komendanta Wojewódzkiego Policji w Radomiu informacji o kandydatach na ławników 
sądowych, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały głosami 5 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Radomiu informacji o kandydatach na ławników sądowych. 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustanowienia 

dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania i ochrony kultury oraz określenia szczegółowych warunków i 
trybu ich przyznawania. 

Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji Jacek Łuba –
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia dorocznych nagród za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury oraz określenia 
szczegółowych warunków i trybu ich przyznawania. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały głosami 5 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Ostrołęka Łukasz Kulik: Ja chciałbym tylko dodać, że zgodnie z 
państwa sugestią, tam była taka propozycja żeby nagrody w tym zakresie opiniowała Komisja 
Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji i to zostało umieszczone w tym dokumencie 
tak żebyście państwo, jako radni mieli też na to wpływ, czy ewentualnie proponowali te 
osoby, które moglibyśmy nagrodzić. To ta główna zmiana w porównaniu do tego projektu, 
który był wcześniej. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustanowienia dorocznych nagród za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury oraz określenia 
szczegółowych warunków i trybu ich przyznawania. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zaliczenia ulicy 
Alfreda Markowskiego zlokalizowanej na terenie miasta Ostrołęki do kategorii dróg 
gminnych oraz ustalenia jej przebiegu.                                                                                                         

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia 
ulicy Alfreda Markowskiego zlokalizowanej na terenie miasta Ostrołęki do kategorii dróg 
gminnych oraz ustalenie jej przebiegu. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
głosami za 8, przy braku przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie 
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Prezydent Miasta Łukasz Kulik: To na szybko, chodzi tutaj o zmianę kategorii drogi, na 
drogę gminną. To jest tak, że ta droga łączy się z ul. 11 Listopada, czyli z drogą powiatową, a 
z drugiej strony z drogą gminną, czyli ul. Wybickiego. Warto by było zaliczyć ją do kategorii 
tej drogi gminnej, a jednocześnie ma to związek z finansowaniem tej inwestycji. Takie były 
też zobowiązania, jako miasta, że ona też zmieni kategorię po wykonaniu tej inwestycji. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Tak, tu pan wiceprzewodniczący ma 
rację ul. Alfreda Markowskiego łączy się z ul. Dobrzańskiego, a nie 11 Listopada. 
Radny Adam Kurpiewski: Przy okazji tego projektu uchwały, bo ta ulica tak jak państwo 
powiedzieli jest Dobrzańskiego i docelowo ma się łączyć ze Steyera i o ten odcinek Steyera 
mi chodzi. Kiedy on będzie zrealizowany, bo tam była taka koncepcja pozyskania tego terenu 
od obecnego właściciela, który to ma tam tą biedronkę. Czy to już zostało zrealizowane panie 
prezydencie i kiedy będzie dokonane te połączenie, żeby była taka całkowita przejezdność. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Bardzo cenię to, że pan przychodzi tak dobrze 
przygotowany na każdą sesję, jakbym tak z dzień wcześniej dostał wszystkie pytania to 
pewnie bym się lepiej przygotował. Na razie chciałbym pana poinformować, że zostały 
zlecone aktualizacje dokumentacji w tym zakresie, która zawiera również połączenie z tym 
łącznikiem z ul. Steyera. Jednocześnie na bazie umowy, która była podpisana z inwestorem 
tego parku handlowego przy starym Lidlu, została nam przekazana w dzierżawę na okres 
dziesięciu lat, po bardzo dobrej kwocie ta działka. Po dziesięciu latach ona się stanie naszą 
własnością albo możemy ją wcześniej wykupić. Zastanawiamy się nad tym czy by ją 
wcześniej wykupić, jak będziemy mieć na to środki. Myślę, jeżeli zaktualizujemy 
dokumentacje w tym roku to ja państwu też w zakresie tych inwestycji, że tak powiem do 
zrealizowania przedstawię tą listę. Pytanie czy tam nie dojdzie nam do, tak naprawdę w 
zakresie przebudowy sieci, tam jeden problem tylko jest, że jak się jedzie tym łącznikiem 
między Steyera, a tą częścią to tam jedna studzienka taka została powiedzmy metr nad 
poziomem drogi. To kwestia jest czy będzie tam przebudowywali sieć kanalizacyjną, czy 
deszczową, czy nie. Powiem panu też przy okazji zastanawiamy się, bo akurat na tej działce, 
która znajduje się z tyłu za Media Expert zgłosił się do nas pewnie inwestor, który chciałby 
pobudować tam obiekt handlowy. Zastanawiamy się czy w ramach budowy tego obiektu 
handlowego nie mógłby nam kawałka drogi zrobić. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zaliczenia ulicy Alfreda Markowskiego 
zlokalizowanej na terenie miasta Ostrołęki do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej 
przebiegu. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy 

ulicy w mieście Ostrołęka. 
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Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji Jacek Łuba –
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały głosami 6 za, przy braku wstrzymujących się i 
przeciwnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik:  Bardzo chciałem podziękować radnemu Mariuszowi 
Łubie za wnikliwość, bo całe życie myślałem, że tam jest ul. Geodetów. Okazało się, że to nie 
jest Geodetów tylko ulica bez nazwy, no, ale dobrze, mamy tam Zuchów, Skautów, Natury, 
Geodetów teraz Podróżników. Myślę, że nowe osiedle nam się tam zaczyna robić i bardzo 
dobrze. Takie pozytywne nazwy są wskazane, bo tak przyjemniej mieszkać na takim osiedlu, 
że tak powiem z taki pozytywnym przesłaniem. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – ogłosił 10 min. przerwy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wznowił obrady po przerwie.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie powierzenia 

Prezydentowi Miasta Ostrołęki uprawnienia do ustalenia cen i opłat za usługi 
komunalne o charakterze użyteczności publicznej świadczone na Cmentarzu 
Miejskim w Ostroł ęce oraz cen i opłat za korzystanie z obiektów tego cmentarza, 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski – przedstawił sprawozdane komisji dotyczące projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki 
uprawnienia do ustalenia cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 
publicznej świadczone na Cmentarzu Miejskim w Ostrołęce oraz cen i opłat za korzystanie z 
obiektów tego cmentarza. Komisja negatywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 
glosami 3 za, 4 przeciw, 1 wstrzymujący.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: To jest kolejna z uchwał regulujących sytuację z 
funkcjonowaniem naszego cmentarza komunalnego w mieście. Przede wszystkim wynika to z 
tego, że bodajże do końca marca czy do połowy marca naszym miejskim cmentarzem 
zarządza osoba, która otrzymuje wynagrodzenie około 400 zł miesięcznie na podstawie 
umowy zlecenie i jednocześnie osoba ta odprowadza do miasta opłaty, część opłat z 
organizowanym pochówku. Nie ma, co ukrywać, że taka działalność tez akurat w niektórych 
miastach jest działalnością zarobkową, ale jest to działalność, która wymaga generalnie 
zajęcia się tym w sposób bardziej kompleksowy. Intencja tej uchwały dotyczącej przekazania 
kompetencji jest taka żeby naszym miejskim cmentarzem zajmował się nasz miejski OTBS, 
który zajmowałby się generalnie zarówno organizacją tych prac na cmentarzu, pobieraniem 
opłat z tym związanych i przede wszystkim różnego rodzaju działaniami inwestycyjnymi, 
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które mogłyby mieć tam miejsce. Na ostatniej komisji rozmawialiśmy o tym gdzie państwo 
negatywie zaopiniowali ten projekt zmiany. Generalnie ja wnioskowałem do pani Bożeny o 
przygotowanie tego projektu, bo uważałem, że sytuacja akurat w tym przypadku i w 
przypadku cennika z jednej strony jest delikatna, bo ona odnosi się jednak do takiej strefy 
wrażliwej a z drugiej strony ten cennik myślę, że nawet w pierwszym okresie funkcjonowania 
cmentarza był kilkukrotnie zmieniany i jak ja bym chciał oszczędzić państwu takie dyskusji 
czy to jest dużo czy mało za pochówek na sesji, bo to nie jest taki temat, co powinien być 
komentowany na forum politycznym czy jakiś medium. To państwo, jako radni zdecydujecie 
jak to będzie funkcjonowało i jak będą wyglądały te uchwały. Na samej komisji też 
rozmawialiśmy z jednej strony na temat organizacji całego cmentarza czy np. wyglądu alejek, 
które mogłyby wyglądać dużo lepiej. Ta estetyka też pozostawia wiele do życzenia, ale 
rozmawialiśmy też o takich propozycjach, które można by zrobić. Jedną z takich propozycji 
zgłoszonych np. przez pana Mariusza Popielarza było to żeby stworzyć u nas takie miejsce 
gdzie moglibyśmy dokonać pochówku osób w urnach czy osób, które poddawane byłyby 
kremacji. Jest to jedna z takich opcji, którą można by zrobić. Natomiast wszystko to wymaga 
nakładów finansowych.  Moją wolą jest, jako prezydenta przede wszystkim przejęcie tego 
cmentarza przez miasto, bo mamy tam bardzo duże wyzwania czy powiedzmy bardzo duże 
potrzeby finansowe. Ja na szybko przeliczyłem jak to wyglądało w zeszłym roku. U nas w 
mieście dokonano pochówku 155 osób a kwota pieniędzy, która została przekazana miastu tj. 
kwota 61.000 zł. netto. W przeliczeniu na jedną osobę tj. około 393 zł. Nie ma, co ukrywać, 
że są miasta, które na tym zarabiają. Nie jest to biznes deficytowy a raczej dochodowy. 
Natomiast tutaj uważam, że administrowanie przez OTBS przyczyniłoby się przede 
wszystkim do zrobienia wielu potrzebnych rzeczy… Są cmentarze, które funkcjonują dobrze i 
które utrzymują się z tych opłat jak np. Ciechnowie. Teraz z racji tego, że tam bodajże ten 
cennik jest dosyć szczegółowy i obejmuje szereg usług. Część usług na ten moment nie 
jesteśmy w stanie wprowadzić, ale chcielibyśmy. Ja np. na jednym z cenniku widziałem taką 
opcję np. zgarniania śniegu w zimę czy sprzątania samego grobu. Uważam, że to nie jest 
miejsce żebyśmy na radzie trzy czy cztery razy w roku rozmawiali na ten temat, ale to 
oczywiście jest państwa decyzja i jeżeli państwo zdecydujecie odnośnie tego cennika, że 
chcielibyście, jako rada to ustalać to ja myślę, że na następnej sesji już taki cennik się pojawi i 
będziecie państwo na ten temat rozmawiać.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radna Grażyna Sosnowska: Chciałam się ustosunkować do pewnych rzeczy, jeżeli chodzi o 
cennik. Myślę, że projekt tej uchwały wyprzedził znacznie oczekiwania mieszkańców, 
ponieważ pytali mnie o to dużo wcześniej niż ja np. o tym wiedziałam. Myślę, że głos 
mieszkańców w tej sprawie też jest ważny. Mam świadomość, że poruszamy się w sferze 
bardzo delikatnej i trudnej do rozmowy. Generalnie ja nawet tego sama nie znalazłam, ale 
jeden z mieszkańców przekazał informację, że jeżeli będziemy ustalali takie stawki jak są np. 
na cmentarzu miejskim w Wyszkowie to myślę, że trudno jest się z tym pogodzić, ponieważ 
są to w opinii mieszkańców, z którymi się kontaktowałam, są to stawki za wysokie a czasami 
są zastanawiające nazwy tych usług, które są dla niektórych osób horrendalne. Śmierć to nie 
jest taka uroczystość, bardzo smutna wprawdzie, ale którą można sobie zaplanować. W 
związku z tym myślę, żebyśmy podejmowali taką uchwałę w sposób przejrzysty i zrozumiały. 
Ja wiem, że rada może taką rekomendację panu prezydentowi udzielić i nie ma w tym nić 
złego natomiast mam świadomość również, że rozmawiając na wczorajszym spotkaniu 
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komisji technicznej rozmawialiśmy o tym, że zaniepokojenie mieszkańców wzrasta natomiast 
skoro mamy być transparentni to może jednak dobrze by było żeby jednak to było podjęte 
przez radę, bo generalnie to przecież rada póki, co odpowiada za finanse miasta, dlatego w 
moim osobistym odczuciu, jeżeli byśmy podjęli taka uchwałę gdzie pan prezydent tutaj 
zaproponował taką postawę, że jest skłonny zgodzić się na to żeby ewentualnie na przyszłej 
radzie taki projekt zgłosić to na pewno byłoby to dobrym pomysłem, ponieważ takie mam 
nieodparte wrażenie, co bardzo wrażliwe, delikatne to może być publiczne i dla mnie np. 
rozmawianie o pochówku, o śmierci nie jest problemem i myślę, że dla wielu osób starszych 
też nie, bo wszyscy się z tym po prostu liczymy i dlatego nie uważam za niestosowne 
rozmawianie o tym, że nie można o tym mówić, nawet trzeba o tym mówić. Oczywiście 
rozumiem też stosunek pana prezydenta do poprzedniej uchwały. Oczywiście ona jest już 
stara, bo była podjęta jej nowelizacja w 2011 roku i muszę powiedzieć, że rzeczywiście 
sytuacja prawna się zmieniła, zmieniły się też koszty utrzymania pracownika, bo wzrosły w 
związku z tym myślę, że wiele zapisów w tym cenniku po prostu jest już w tej chwili 
zaniżonych i nie adekwatnych do sytuacji i rozumiem to, że na pewno trzeba ten cennik 
zmienić, który generalnie jednak będzie się opierał na podniesieniu tego cennika tych usług 
pogrzebowych i na pewno to nie ulega wątpliwości, że to musi nastąpić. Jeżeli ktoś będzie to 
prowadził, ktokolwiek by nie był to na pewno musi to podzielić na takie usługi jak pan mówi, 
czyli sprawy związane z utrzymaniem cmentarza, wykopem miejsc, więc na pewno to jest 
taka usługa, ale jeszcze jest usługa, którą świadczy zakład pogrzebowy, która opiera się na 
różnych zwyczajach i tradycjach naszej religii i w związku z tym trzeba by to w takich 
aspektach rozpatrywać. Dlatego ja jestem oczywiście za tym żeby jednak mimo wszystko 
wydaje mi się bardziej zasadne na podstawie tego, co usłyszałam, że jednak dobrze by było 
żeby jednak była to uchwała a nie zarządzenie prezydenta.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Generalnie to państwo w głosowaniu zdecydujecie. Ja 
wczoraj akurat na komisji wskazywałem i rozumiem pani radnej obawę, o te ceny, czy będą 
takie jak w Wyszkowie. Żeśmy to wyjaśniali wczoraj na komisji i to wynika z tego, że akurat 
cena miejsca na metropoliach warszawskich jest dosyć droga i osoby, które np. mieszkają w 
Warszawie po prostu rezerwują w miejscowościach podwarszawskich miejsce na pochówek i 
akurat Wyszków jest przy trasie wylotowej w niedalekiej odległości od Warszawy i to z tego 
wynika i tutaj Wyszków chciał wykorzystać swoją sytuację i zarobić na tym mówiąc wprost. 
Natomiast w Ostrołęce takich sytuacji nie ma zbyt wiele i nie będzie. Jak państwo 
zdecydujecie to ja i tak będę się cieszył, bo według mnie to ciężko to przewidzieć, bo dacie 
stawkę np. droższą od cennika, który obowiązuje na cmentarzu parafialnym to ktoś powie, że 
w jakiś sposób preferujemy cmentarz parafialny a jak dacie niższą to ktoś powie, że to jest 
konkurencja między cmentarzem miejskim, więc tutaj ja chciałem takich dyskusji się pozbyć, 
ale to jest państwa decyzja. Ja uważam, że jakąkolwiek decyzję nie podejmiecie, ja chciałem 
państwa zwolnić z tego obowiązku, bo to też tak jak pani radna mówi o przejrzystości to 
przecież jak taki cennik prezydent da i taki cennik by był za wysoki to przecież zaraz 
mieszkańcy do państwa by przyszli i powiedzieli, co z tym prezydentem. Więc tu też nie ma 
takiej dowolności w zakresie ustalania tego cennika. Z drugiej strony nie ma tak nic do 
ukrycia, bo ten cennik formalnie nawet, jeżeli zostanie przez państwa uchwalony w formie 
uchwały to będzie wisiała tablica na cmentarzu gdzie będą podane stawki, więc tutaj żadnego 
braku transparentności ja nie widzę. Jak państwo zdecydujecie tak będziemy to realizować.  
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Radny Stanisław Szatanek: Ja mam pytanie do pana prezydenta. Czy pan prezydent ma taką 
wiedzę, jaka jest różnica między tym, co wpływa do miasta, a ile płacą rodziny za ten 
pochówek. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: No właśnie takiej dyskusji chciałem tutaj uniknąć. 
Wiadomo jest, że za wykopanie powiedzmy tego grobu, który jest na cmentarzu to jest jakiś 
ułamek, procent całkowitej tej kwoty. Teraz sytuacja była taka, że część z te kwoty trafiała do 
nas o część do prywatnego przedsiębiorcy, który zarządzał tym cmentarzem. Jakie to są 
kwoty to powiem szczerze nie liczyłem, nie interesowało mnie to. Delegowałem to na panią 
Bożenę Szymańską i dyr. OTBS. Ja nie wiem i powiem szczerze ja się źle czuję na tematy 
tego rodzaju i nie chciałem tego robić. Ktoś to musi policzyć. Domyślam się też, że prezes 
przedstawiając propozycję cennika to też nie zakłada, że to będzie, przepraszam za 
stwierdzenie, ale funkcjonowało jak strefa płatnego parkowania, i że miasto ma na tym 
zarabiać. To nie jest działalność, która ma generalnie generować jakieś dochody tylko 
działalność, która ma się samofinansować żebyśmy nie musieli wykładać środków na 
inwestycję tylko, co roku z tych pieniędzy, które OTBS by zarobiłby byśmy wykonywali te 
bieżące potrzebne naprawy czy zmieniali ten obraz naszej nekropoli.  
Radna Grażyna Sosnowska: Ja przyznam, że ta wypowiedź pana prezydenta dotycząca 
Wyszkowa jest taka troszeczkę bym powiedziała, nie chcę użyć tutaj określenia takiego 
adekwatnego. Po prostu, jeżeli się mówi o tym, że ktoś wykorzystuje taką sytuację, żeby 
zarobić to tak jak pan powiedział, to nie jest instytucja, zakład pogrzebowy czy ewentualnie 
administracja cmentarzem komunalnym żeby zarabiać to po prostu świetnie było, żeby się to 
po prostu samo finansowało. W związku z tym panie prezydencie pan mówi, że pan nie ma 
wiedzy na ten temat jak to wygląda, jak wyglądają dochody z cmentarza administrowanego 
przez jeszcze obecnego administratora. Panie prezydencie jest umowa. Na pewno był przetarg 
i na pewno pan doskonale wie jak to wygląda, może nie dokładnie, bo może ma pan wiele 
innych rzeczy do przeanalizowania i akurat to jest 1 z elementów tylko zarządzania miastem. 
Ja z tego wiem, bo jestem radną jak wiecie państwo już którąś kadencję to generalnie była 
umowa między prezydentem miasta, a osobą, która wygrała przetarg i z tego, co wiem to za 
zarządzanie cmentarzem płaciło miasto 470 zł miesięcznie. Natomiast wszystkie środki 
finansowe pozyskane z miejsc grzebalnych, czyli tych, które były i są rozliczane drukiem 
ścisłego zarachowania i ten druk jest u państwa i generalnie pieniądze są wpłacane do 
któregoś dnia danego roku. W związku z tym nie można mówić o jakiś niedoskonałościach tej 
umowy, ponieważ umowa była zawarta w taki sposób jak ówczesny prezydent uważa za 
stosowne. Przecież wiadomo, że nikt za darmo nie będzie pracował. Niech mi pan wierzy 
panie prezydencie, że ktokolwiek będzie zarządzał tym cmentarzem to na pewno będzie taka 
sytuacja, że też będzie pobierał opłaty, też będzie chciał z tego się jakoś utrzymywać, też 
będzie chciał inwestować i dlatego myślę, że tak trudno mówić o tym, że to przyniesie 
jakichkolwiek zysk, bo nie na tym to polega, co z resztą sam pan zauważył. I w związku z 
tym chyba niedobrze mówić o poprzednikach, że coś takiego nie było dopięte. Takie były 
czasy, takie były zasady, takie były pieniądze i tak rada uchwaliła ten cennik. W związku z 
tym ja już nie się więcej wypowiadała na ten temat, bo wystarczy chyba natomiast naprawdę 
uważam, że jednak tą decyzję powinna podjąć rada, ale to oczywiście moje indywidualne 
zdanie.  
Radny Adam Kurpiewski: Jak widać na załączonym obrazku ta dyskusja i tak nas nie minie. 
Myślę, że tak jak pan prezydent chciał, żeby to było transparentne, jakby takie przejrzyste też 



 

 

 

 

Strona 25 z 37 

Protokół XXV sesji Rady Miasta Ostrołęki 

25 lutego  2020 r. 

 

dla osób korzystających z cmentarza, bo faktycznie różnica między tymi dwoma cennikami, 
czyli tym, który ustaliła rada miasta a tym, który pobierała firma prowadząca czy 
administrująca cmentarzem są znaczne, więc fajnie będzie, gdy przedyskutujemy to i ustalimy 
wspólnie na sesji rady miasta ten celnik i będziemy wszyscy wiedzieli, które składniki, w 
jakiej wysokości są i jakie obciążenia będą dla rodziny. Ja myślę, że tutaj możemy tylko 
pomóc, bo co z tego, że podniesiemy ten cennik za dzierżawę tą dwudziestoletnią, to był i tak 
bardzo skromny ułamek kosztów, które ponosiły rodziny za chowanie swojego bliskiego. 
Także myślę, że tą dyskusję musimy tu przeprowadzić i przez nią wszyscy przebrnąć. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik:, Jeżeli chodzi o te pytania to znaczy ja pani Grażyno broń 
Boże nie czynię zarzutu do kogokolwiek, bo to nie o to chodzi. Dobrze, że mamy umowę 
akurat i ta została skonstruowana na tamten czas w taki sposób i akurat nad tą umową się 
pochyliliśmy żeby sprawdzić jak to funkcjonuje. Ja uważam, że w tym momencie powinien 
się tym zajmować OTBS i powinno naprawdę to troszkę inaczej wyglądać. Tak jak pani 
zapytała ja konkretnych wytyczeń nie robiłem, ale tak na szybko nawet jak usiadłem teraz to 
podzieliłem tą kwotę brutto 76 000 zł przez 155 to mi wychodzi 490 zł średnio za pochówek 
jednej osoby, a jak wezmę ten nasz stary cennik to koszt jednomiejscowej dzierżawy na 20 lat 
jest 307 zł a koszt wykopania grobu jednomiejscowego 324 zł to mi się 624 z 490 ni jak nie 
zgadza, ale to ja bym był daleki od zadawania takich pytań i pójścia w tą stronę. Chcieliśmy 
to przejąć, zreorganizować i zrobić tak, żeby to było jakoś racjonalnie, ale mówię, po co 
mamy to liczyć. Generalnie w każdej sprawie zawsze są dwie strony medalu. Ja uważam, że 
nie ma, co wracać, ale jak państwo zdecydujecie chętnie, może niechętnie wrócę do tej 
dyskusji i przygotujemy rozliczenia, policzymy ile to powinno kosztować. Jaki zysk będzie 
generował cmentarz na bazie tego przygotowanego cennika. W ogóle nie czuję się w klimacie 
takiej rozmowy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja też, bo uważam, że ta dyskusja 
powinna odbyć się na komisjach a nie na sesji rady miasta. 
Radny Mariusz Mierzejewski: Rozmawialiśmy o tym na komisji i jakby to jest trudny 
temat, to są trudne sytuacje w życiu, kiedy rozmawiamy o odejściu człowieka. To też dla nas 
wszystkich to są niewygodne rozmowy. Natomiast, jako samorząd musimy się z tym 
problemem zmierzyć. Ja o kilku uwagach takich komisji, jeżeli mogę je przytoczyć, jeżeli to 
by mogło państwu radnym, których nie było jakoś tak nakreślić obawy, o których była mowa. 
O część z nich powiedział już kolega Adam Kurpiewski natomiast na pewno są dwa takie 
tematy, nad którymi byśmy musieli się zastanowić. Pierwsza sprawa to z jakiegoś względu to 
rada miasta ma uchwalać w pierwszej kolejności cennik. Z drugiej strony ma uprawnienie do 
tego, żeby delegować tu w niektórych przypadkach ustalania pewnych cenników. O ile cennik 
ustalenia nie wiem cen na basenie albo cen za powiedzmy usługi na targowisku to tutaj ja 
podejrzewam, że nie miałbym jakiś obiekcji. Natomiast w tym przypadku, kiedy rozmawiamy 
o sytuacji trudnej, kiedy ktoś chowa osoby czasami w trudnych okolicznościach, też często w 
trudnych finansowo okolicznościach. To wydaje mi się, że decyzję o tych opłatach, jeśli by 
podejmowała rada byłoby tutaj więcej podejrzewam refleksji nad tym tematem. Być może, 
jako radni byśmy też bardziej to analizowali pod różnymi kwestiami też społecznymi. 
Czasami, jeżeli coś tak pójdzie z automatu prawda, że oczywiście nie chcę tworzyć zarzutu, 
że tam prezydent by tworzyć takie zarządzenie i z automatu, by dokonał jakiś rozwiązań, 
które byłyby, ale nie wiemy, co się może wydarzyć za jakiś tam czas. Sytuacja się zmienia, a 
wydaje mi się, że taka refleksja nad tym problemem tutaj na łamach rady miasta, kiedy każdy 
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się może odnieść, każdy może ze swoich środowiskiem jakieś opinie na ten temat 
wyartykułować, być może będzie większym bezpiecznikiem do tego, żeby ten cennik 
stworzyć w taki sposób, żeby wyważyć te wszystkie kwestie i te kwestie ekonomiczne i te 
kwestie społeczne i też, żebyśmy czasami skupili się tylko na naszym mieście, bo czasami 
bierzemy odnośniki, ale weźmiemy odnośnik do Warszawy, której sytuacja finansowa jest 
inna. Dlatego ja w tym przypadku mam kilka wątpliwości i nie ukrywam, że te wątpliwości 
też były poruszane także w trakcie komisji.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym chciał zapytać pana przewodniczącego o 
rozwinięcie tego wątku refleksji nad cennikiem, bo ja się nie odwoływałem do tego, ale tak 
jak państwo powiedzieli, że akurat kwestia pochówku to jest, że tak powiem to miasto nie 
powinno zarabiać na tym cmentarzu kwot, ale np. zakłady pogrzebowe zarabiają, nie jest to 
działalność społeczna. Ja zastanawiam się nad kierunkiem. To może ja tak trochę przewrotnie 
powiem to może za darmo albo za złotówkę będziemy chowali. I teraz państwo uchwalicie, że 
uchwała będzie za złotówkę i miasto będzie dotować pochówki wtedy. Dla mnie tj. 
przepraszam, ale jakaś adoracja. Przecież wiadomo, że w sytuacji śmierci dostaje się 
zapomogę z ZUS-u i w ramach tej zapomogi realizowane są wszystkie usługi lub katalog 
usług związanych z usługą pogrzebową. Teraz nie wyobrażam sobie, co prezydent 
ewentualnie mógłby zrobić.  Co ograniczyć pochówki w mieście. Panie radny ja chciałbym 
żeby mi rozwinął tą refleksję.  
Radny Mariusz Mierzejewski: Zostałem wywołany do tablicy, dlatego że była taka sugestia, 
że powinniśmy o tym, rozmawiać na komisji w związku z tym opowiedziałem, jakie tematy 
był na tej komisji poruszane.  
Radny Stanisław Szatanek: Zanim zadam pytanie to podzielę się takim wrażeniem, które 
odniosłem, bo takie założenie jest, że pan prezydent ten cennik ustali na bardzo wysokim 
poziomie. Sugestia, że tam w Wyszkowie to są takie ceny a gdzieś jeszcze to takie ceny. Czy 
pan mógłby rozwiać ten mit i powiedzieć, że ceny nie będą wyższe jak dziś realnie są.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Właśnie taką sytuację, jaka była przed chwilą 
zaobserwowałem wczoraj na komisji i ja się z tą sytuacją źle czuje. Ja nie jestem w stanie 
tego oszacować na ten moment, bo nie wiem czy to będą moje kompetencje Natomiast ja to 
odbieram na zasadzie bardziej jakiegoś takiego nie wiem politycznego troszeczkę akcji czy 
targu, bo państwo nawet przed chwilą jak pada ta sugestia to jakiś się śmieszek rozległ po 
sali. Teraz ja uważam, że dyskutując nad takimi sprawami jak dotyczą akurat pochówku i cen 
na cmentarzu to nie jest miejsce na jakiś takie rubaszne stwierdzenia czy chichoty w tle, bo to 
jest też bardzo poważna sprawa.  Ja chciałem państwu szczerze mówiąc przedstawiając 
projekt uchwały oszczędzić takiego postrzegania rady miasta natomiast jak widać niestety nie 
udało mi się pomimo mojej dobrej woli. Teraz to opinia publiczna dzisiaj nie wiem 
zobaczymy jak zareaguje na to jak radni się zachowywali.   
Radna Grażyna Sosnowska: Panie prezydencie naprawdę jest mi bardzo przykro, że pan 
mówi o takich sprawach w kategoriach politycznych. Dla mnie to jest nie do przyjęcia. 
Owszem ja stoję i siedzę po drugiej stronie pana koalicji natomiast wie pan myślę, że to już 
jest poniżej godności człowieka, żeby takie rzeczy mówić, że jest to ruch polityczny. Jeśli pan 
wierzy panie prezydencie, to jest oczywiście kwestia wiary, ja naprawdę miałam sporo 
zgłoszeń i rozmawiali ze mną ludzie i dlatego tylko ten temat poruszyłam. W ostatecznym 
rozrachunku nie chodzi o to, że nie mam do pana zaufania czy ewentualnie radni nie mają 
pana zaufania tylko chodzi o to jak tutaj powiedział pan radny Mierzejewski, że może by było 
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łatwiej, nie mamy doświadczeń, pan też nie ma doświadczeń, jeżeli chodzi o takie rzeczy, bo 
skąd zresztą. Myślę, że konsultacja jakaś społeczna, rozmowy z różnych środowisk ułatwiłby 
podjęcie właśnie takiej decyzji racjonalnej.  Czasami te pochówki odbywają się w sytuacjach 
naprawdę tragicznych. Naprawdę często ludzie nie mają pieniędzy. Jestem panu również w 
stanie powiedzieć, bo akurat tknęło mnie niedawno, że naprawdę te 4000, które daje ZUS na 
pochówek to jest naprawdę niewystarczająca kwota. Także to tak tyle z moich osobistych 
doświadczeń. 
Radny Henryk Gut: Mi się wydaje, że tak jak jest, czyli jeśli jest w gestii rady to zdrowsze 
to jest na pewno dla pana i dla urzędu, bo rzeczywiście, żeby to rada miasta pochylała się nad 
tym jak te koszty związane z utrzymaniem cmentarza ustalić. To chyba nie jest problemem, 
jeśli pan przedstawi, jako urząd rzeczywiście jakby, który zarządza tym cmentarzem, bo w tej 
chwili chyba tak jest. Po prostu wtedy rada będzie musiała te rzeczywiste koszty, jakie 
wynikają z utrzymania cmentarza uwzględnić. To chyba o to chodzi. Bo raczej, dlaczego, że 
tak powiem w tej chwili prezydent ma tutaj tym się jeszcze zajmować. To chyba nie jest 
zręczne tak mi się wydaje w takiej kwestii, o której tutaj mówimy, że to są różne, że tak 
powiem przeżycia ludzi związanych z pochowaniem bliskiej osoby i wtedy rada, która z tylu 
osób się składa rzeczywiście ma zaradzić, żeby ten problem jak najlepiej rozwiązać i żeby ten 
cmentarz i te koszty, które tam są tak utrzymać, żeby w rzeczywistych kosztach to wszystko 
winno być uwzględnione. To chyba nie powinno być problemem. Ja tak to rozumiem. W tej 
chwili, jeżeli rada miasta dotychczas ustalała te zasady, jak i w innych rodzajach kosztów też 
to powinno to pozostać tak.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja tylko tak panu powiem objaśniając, że to nie miasto w 
tej chwili zarządza cmentarzem. Miasto nie zarządza, robi to prywatny podmiot natomiast, co 
do tego pytania to koncepcja zresztą generalnie jak to funkcjonuje w naszym kraju to 
zastosuje tutaj pewne takie porównanie, jeżeli mamy cmentarz parafialny to cennik na 
cmentarzu ustala proboszcz a nie rada parafialna. Tutaj wyszliśmy z tego samego założenia, 
że prezydent ma zarządzać cmentarzem, wykładać na niego pieniądze i nim się zajmować.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Bardzo bym prosił radnych, bo to 
poważny temat także proszę sobie nie przerywać.  
Radny Mariusz Popielarz: Panie Przewodniczący pan wybaczy, ale trudno, żeby to nie 
śmieszyło, kiedy prezydent miasta 50 tysięcznego porównuje się do proboszcza. Nikt się nie 
śmieje z pochówku, śmierci czy tego typu rzeczy aczkolwiek, kiedy trafi się jakiś niezgrabne 
delikatnie porównanie to może ośmieszyć i nie róbmy z tego zgłoszenia.  A co do samego 
tematu to ja przyglądam się temu, pewnym działaniom naszego prezydenta od pewnego czasu 
i widzę chęć centralizacji zarządzania miastem, scentralizowania tych procesów, gromadzenia 
tego w jednym własnym ręku toteż, jakby chęć przekazania zadań, które dzisiaj realizuje 
firma zewnętrzna jak chociażby zarządzanie cmentarzem. Jestem zwornikiem tego, żeby jak 
najwięcej zadań własnych samorządu zlecać na zewnątrz, a dziś widzę taką tendencję, żeby to 
robiło samo miasto lub podmioty od miasta zależne. Mi osobiście się to nie podoba i uważam, 
że w tym przypadku to zjawisko nie jest do końca właściwe. Kierunek uważam za odwrotny, 
który był dotychczas stosowany, czyli zlecaniu tego typu usług. Ja jeszcze więcej usług bym 
zlecił na, zewnątrz, ale tu nie tylko do mnie decyzja należy. Natomiast, co do samego sposobu 
ustalania ceny to uważam, że ustawodawca przewidział jest to kompetencja rady. Oczywiście 
zobaczymy jak to będzie działo, ale wydaje mi się, że przypatrzmy się, bo jest to początek, 
pierwszy rok niedawno kadencji minął, 4 lata przed nami. Dotychczas funkcjonowało tak jak 
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to funkcje. Funkcjonowało to w ten sposób, że to rada zdecydowała i jakoś ta rada sobie z tym 
radziła, więc, myślę, że nie będzie problemu przez kolejnych najbliższych lat.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym chciał się tylko odnieść na sam koniec do słów 
pana przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, bo właśnie tutaj panie przewodniczący 
my się różnimy. Pan jest zwolennikiem delegowania szeregu uprawnień a ja uważam, że te 
uprawnienia czy te dziedziny, które należą do miasta powinno wykonywać miasto. Żeby 
zastosować pewną analogię to ta, która pierwsza mi do głowy przyszła to analogia w zakresie 
odśnieżania miasta. Gdyby delegować po pierwszych kwotach, które zostały złożone w 
postępowaniu przetargowym to kosztowałoby to nas 3 mln  zł, a w tej chwili mimo braku 
zimy będzie nas to kosztować 250 000 zł, a stawki za przejazd kilometra są sześciokrotnie 
mniejsze. Więc ja jednak uważam, że skoro pieniądze mieszkańców są wydawane, a to są 
pieniądze mieszkańców to moją rolą, jako prezydenta jest pilnować żeby one były wydawane 
jak najlepiej i niekoniecznie przez podmioty prywatne.  Ja osobiście źle się czuje z tym, że 
prywatny podmiot, który też notabene prowadzi zakład pogrzebowy zarządza naszym 
miejskim cmentarzem, bo jednak jest to można powiedzieć troszeczkę tendencja do monopolu 
na tym cmentarzu, bo żadna inna firma, która zajmuje się pochówkiem raczej tam nie może 
wejść czy ma problemy z wejściem na ten cmentarz.  
Radny Stanisław Szatanek: Stajemy przed wyborem czy podmiot prywatny ma zarządzać i 
czerpać z tego korzyści, to, co powiedział pan prezydent, czy też te pieniądze mogą zostać w 
mieście. Nikt nie, mówi, że ten cennik ma być wyższy, bo my go nie znamy jeszcze. Ja 
uważam generalnie, że nie było to fajne do tej pory, że prywatny podmiot zarządzał 
cmentarzem komunalnym i mi się wydaje, że czas najwyższy żeby to zmienić.  
Radna Grażyna Sosnowska: Myślę, że sytuacja na tyle poważna, że nie należy błądzić po 
jakiś płatkach tylko mówić o tym, co mówimy. Naprawdę panie Szatanek my nie mówimy o 
tym, kto ma zarządzać podmiotem, sama byłam pierwsza wyrazicielką tego, że to decyzja 
pana prezydenta, kto będzie zarządzał cmentarzem miejskim natomiast pan mówi o tym, 
zarządzaniu przez OTBS lub ewentualnie innym podmiotem prywatnym. Nie o tym mówimy 
panie przewodniczący. To jest raz. Druga sprawa to raczej już tak nie chciałam o tym, mówić, 
ale mogę powiedzieć. Wiecie wszyscy, że jestem prawie wiekowa, więc dużo pamiętam i 
powiem, że taka praktyka, jeżeli chodzi o zarządzanie przez OTB cmentarzem komunalnym 
była na samym początku. I więcej nic nie powiem proszę się domyśleć.  
Radny Stanisław Szatanek: Trochę ad vocem pani Grażynko, nie wiem czy pani słucha 
tylko mnie czy słuchała pani Mariusza Popielarza i co mówił także mój głos nie był oderwany 
od tej dyskusji. 
Radna Grażyna Sosnowska: Ja rozmawiam cały czas o przedmiocie, czyli o projekcie 
uchwały i nie wchodzę w żadne inne rozmowy na tematy poboczne. Chodzi o to, że my w tej 
chwili mówimy o delegację ewentualnie uprawnień rady dla pana prezydenta, więc myślę, że 
te wszystkie inne wypowiedzi to po prostu są, bo są, ale my się odnosić nie powinniśmy. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki 
uprawnienia do ustalenia cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 
publicznej świadczone na Cmentarzu Miejskim w Ostrołęce oraz cen i opłat za korzystanie z 
obiektów tego cmentarza, 
Głosowanie 
Za – 5 
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Przeciw – 15 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała nie została podjęta.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 

petycji, 
Sprawozdawca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ewa Szatanek: Komisja Skarg 
Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 14 lutego 2020 roku rozpatrzyła petycję 
Stowarzyszenia Historii Ziemi Ostrołęckiej im. kap. Aleksandra Bednarczyka „Adama” w 
sprawie nadania nazwy rondu łączącemu ulicę Ostrowską, Przemysłową i Żołnierzy Armii 
Krajowej imieniem kap. Aleksandra Bednarczyka Adama, która wpłynęła 19 grudnia 2019 
roku do Rady Miasta Ostrołęki. Po zapoznaniu się z treścią petycji i dokonaniu analizy 
Komisja Skarg Wniosków i Petycji postanowiła uwzględnić petycję i zdecydowała o podjęciu 
inicjatywy uchwałodawczej w sprawie rozpatrzenia petycji i wnosi o przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek głosami 4 za, przy braku przeciwnych i wstrzymujących.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia petycji, 
Głosowanie 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie poboru opłaty 

skarbowej w drodze inkasa, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów a Mariusz Popielarz – przedstawił 
sprawozdanie komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie poboru 
opłaty skarbowej w drodze inkasa. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa. 
Głosowanie 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 – 2036 wraz z autopoprawką, 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2020 rok wraz z autopoprawką, 
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Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów a Mariusz Popielarz – przedstawił 
sprawozdanie komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 – 2036 oraz projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. Komisja 
Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 – 2036 głosami 7 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok głosami 7 
za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2020 – 2036 wraz z autopoprawką. 
Głosowanie 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2020 rok wraz z autopoprawką. 
Głosowanie 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta 
 
18. Rozpatrzenie Informacji z realizacji uchwały nr 139/XIII/2019 Rady Miasta 

Ostrołęki z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie ustalenia kierunków działania dla 
Prezydenta Miasta Ostrołęki w zakresie prowadzenia kampanii „Ostrołęka wolna 
od plastiku” za okres od 27 czerwca do 31 grudnia 2019 r., 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski – przedstawił sprawozdane komisji dotyczące informacji 
z realizacji uchwały nr 139/XIII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 27 czerwca 2019 r. w 
sprawie ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Ostrołęki w zakresie 
prowadzenia kampanii „Ostrołęka wolna od plastiku” za okres od 27 czerwca do 31 grudnia 
2019 r. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową informację głosami 4 za, przy 2 
wstrzymujących, przeciwnych nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Paweł Niewiadomski: Ja mam jedno pytanie, które padło wczoraj na komisji, co do 
potencjalnej organizacji przetargu na zakup wody na komisję i na sesję w szklanych 
butelkach. Czy tą informację dzisiaj bym uzyskał.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Zostało nam około 32 zgrzewek plastikowych wody 
niegazowanej 1,5 litrowej, tej małej już nie kupujemy i około 20 zgrzewek wody gazowanej 
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1,5 litrowej. Co do samego przetargu na zakup tej wody w plastikowych butelkach to 
próbowaliśmy zorganizować zakup wody w tych małych butelkach 0,5 litra wody gazowanej i 
niegazowanej, ale problem jest przede wszystkim taki, że to nie są butelki zwrotne. Raz nie 
ma to nie wiele wspólnego z recyklingiem i jak przeliczyliśmy takie zapotrzebowanie to 
wyszło w okresie letnim 250 butelek szklanych wody dziennie a w trzech sklepach 
znaleźliśmy 15 czy 16. Teraz dochodzi do tego cała logistyka tego procesu. Zakładając, że 
byśmy musieli dać każdemu pracownikowi dać 0,5 litrową butelkę wody szklanej, już 
pomijam, że to mało w okresie letnim, ale biorąc pod uwagę 21 dni roboczych w miesiącu to 
to się robi problem, bo z tego wychodzi tych butelek tak na szybko 5000 sztuk miesięcznie. 
Druga opcja, o której też mówiłem wczoraj na komisji tj. opcja zakupu tych tzw. 
dystrybutorów wody i tutaj też to analizowaliśmy i tu nam wstępnie wyszło tak minimalnie 16 
dystrybutorów, których nam potrzeba. Zakładamy, że jeden pojemnik tj. chyba 19 litrów i 
biorąc pod uwagę ilość pracowników to taki pojemnik, co najmniej raz dziennie byśmy 
musieli je wymieniać, bo pracownicy urzędu miasta zapewne tą wodę, która jest lepsza i 
smaczniejsza do czajników nie, ale zamiast z kranu to braliby z dystrybutorów. Także 16 
dystrybutorów minimalnie razy dwa dziennie tj. 32 butelki takie duże o pojemności tych 19 
litrów i razy 20 dni roboczych tj. 640 pustych opakowań plastikowych, które musielibyśmy 
gdzieś składować. To też rodzi dosyć duży problem logistyczny, bo to w skali miesiąca 
byśmy musieli mieć w wydziale tym organizacyjnym u nas osoby, które by się zajmowały 
tylko chodzeniem i wymienianiem butelek. Ostatnią rzecz, jaką analizujemy tj. zakup tzw. 
filtrów na instalację sieciową i tutaj też jak byście państwo pozwolili dać nam tydzień to 
byśmy wystąpili z takim zapytaniem. To by było chyba docelowo takie rozwiązanie, które 
byśmy u nas zastosowali do instalacji tylko to też ma pewne ograniczenia, bo u nas tych 
pionów do wody tą są dwa i trzeba by było fizycznie zrobić wyjście z tej instalacji, która jest i 
zamontować ten filtr i to też tak od razu nie da się wszystko zrobić. Także pracujemy nad tym 
żeby ta woda nie była z butelek plastikowych natomiast potrzebujmy jeszcze około dwóch 
tygodni czasu żeby podjąć decyzję, w którym kierunku pójdziemy.  
Radny Paweł Niewiadomski: Intencją nie jest żeby te butelki szklane były również dla 
pracowników, tylko dla pracowników byłyby te dystrybutory. Po drugie nie wiem jak była 
robiona analiza, ale z tego, co wiem są firmy, które tak jakby dostarczają wodę w butelkach 
szklanych zwrotnych, więc kwestia podpisania tylko dobrzej umowy z dostawcą dość 
systematycznie odbierał te butelki zwrotne. Co do tych dystrybutorów w urzędzie miasta i 
nalewania wody do czajników to ja myślę, że też pan prezydent może w tym zakresie jakieś 
wytyczne wydać żeby jednak ta woda z dystrybutorów była do takiego normalnego spożycia 
natomiast, jeżeli ktoś będzie chciał sobie ugotować to pójdzie do łazienki i naleje w łazience 
tej wody. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Miałem nadzieję, że pan nie powie tego na sesji, bo to tak 
jak pan później po sesji porozmawia z naszymi urzędnikami to po pierwsze nie uważam już 
tak mówiąc wprost żeby oni byli pracownikami drugiej kategorii, bo skoro wszyscy mogą pić 
wodę butelkowaną, to tak ja mam pić a wszyscy inni z kranu, nie bardzo. Albo wszyscy 
pijemy z kranu albo wszyscy pijemy butelkowaną. Ja nie zakładam takiego rozstrzygnięcia. 
Przecież to są moi urzędnicy, moi pracownicy, więc tak samo jak nalewają wodę do czajnika 
nie z kranu to teraz my mamy świadomość, jaka jest, jakość wody w naszych kranach w 
urzędzie miasta gdzie mamy instalację wieloletnią a nie instalację świeżą. Ja też nie 
wyobrażam sobie, ja wiem panie radny pan mi powiedział, że tak można było zrobić, ale już 
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ma ponad roczne doświadczenie w zarządzaniu zespołem ponad 250 osobowym i nie 
wyobrażam sobie sytuacji takiej, że miałbym chodzić po korytarzu i zabraniać urzędnikom i 
nakazać nalewać wodę z kranu a nie np. z dystrybutora. To jest w ogóle dla mnie jakaś 
abstrakcja. Ja tego na pewno nie będę kazał urzędnikom robić i jak będą chcieli to będą 
nalewali tak jak będą chcieli. Oczywiście to wszystko wiąże się z oszczędnością tej wody, ale 
też nie popadajmy w jakieś skrajności. Trzecia kwestia tego zakupu, o którym mówiliśmy to 
trzy urządzenia filtrujące z funkcją grzania i chłodzenia to generalnie 100 netto za sztukę… 
Teraz pytanie, trzy urządzenia na 250 osób to też nie jest rozwiązanie. Także pracujemy nad 
tym, ale nie ma łatwych rozwiązań.  
Radna Grażyna Sosnowska: Chciałam powiedzieć do inicjatora tego projektu, że to był 
świetny pomysł. Oczywiście, że w trakcie działań napotkamy na określone trudności i nie 
zawsze się da to zrobić. Jak tak mówiąc też jestem trochę fanką ekologii i w czasie wakacji 
próbowałam znaleźć wodę butelkową w Ostrołęce w hurtowniach i muszę powiedzieć, że tak 
naprawdę jedna hurtowania z tych, które odwiedziłam, a odwiedziłam sporo, sprzedawała 
wodę w butelkach zwrotnych 0,33 l. W związku z tym naprawdę jest to utrudnienie. Ja mam 
pytanie czy istnieje taka możliwość żebyśmy wzorem krajów zachodnich pomyśleli o tym 
żeby te butelki plastikowe można by było zwracać do specjalnego punktu, automatu. To jest 
popularne w innych krajach, więc myślę, że tak szybko nie wyjdziemy z tych plastików, 
ponieważ tak naprawdę, bo w te wakacje jak szukałam tej wody to owszem powiedziano mi, 
że oni dystrybuują tą wodę natomiast fizycznie jej nie było w hurtowni.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: W zakresie tego automatu do pobierania butelek 
plastikowych to chciałbym żeby radny Mariusz Łuba zabrał głos, bo wiem, że interesował się 
tym tematem. Natomiast, jeżeli chodzi o samą umowę na zakup tych butelek plastikowych to 
umowa była zawarta na kwotę 59.963 zł a wydano do tej pory 34.775 zł. więc jeszcze jakiś 
zakres jest tej umowy, trochę więcej jak 50% wykorzystaliśmy, ale do momentu znalezienia 
tego właściwego rozwiązania bazujemy na tym. Mi się bardzo spodobał, bo tam jest kwestia 
recyklingu butelek plastikowych i kwestia zakrętek, które są problemem odzyskiwania tego. 
ja taki zauważyłem fajny projekt, który jest w sąsiedniej gminie Rzekuń wójt wprowadził i 
tam zostało ustawione w obiektach użyteczności publicznej, też w szkołach zostały ustawione 
takie pojemniki w kształcie serca, w które można wrzucać te nakrętki i to działa na tej 
zasadzie, że w momencie, kiedy zbierze się pełny pojemnik to te nakrętki są ofiarowywane 
takiej osobie potrzebującej żeby ona mogła to sprzedać firmie, która tym się zajmuje i 
pozyskać w ten sposób pieniądze. Mi się to bardzo spodobało i myślę, że u nas w urzędzie też 
moglibyśmy takie pojemniki poustawiać i w ten sposób działać i na ten recykling się skupić.  
Radny Paweł Niewiadomski: Ja myślę, że wysokim nadużyciem jest to, co powiedział pan 
prezydent jakoby ja miałbym tutaj dzielić urzędników na gorszych. Nie jest to moją intencją. 
Ja mogę powiedzieć, że mamy jednych z najbardziej pracowitych urzędników tutaj w 
regionie. Część z nich już nie pracuje niestety, ale szkoda. Natomiast trzeba mieć panie 
prezydencie na uwadze również fakt związany z faktami finansowymi a przynajmniej na 
początku, bo tak jak słusznie zauważyła radna Grażyna Sosnowska jeszcze hurtownie nie są 
dostosowane do zmian, które i tak będą nas obowiązywały od 2021 roku i tutaj próba pana 
prezydenta pokazania, że miałbym dzielić radnych, bo to mowa o komisjach i radzie miasta 
na lepszych od pracowników jest naprawdę wysokim nadużyciem z pana strony. Nie było to 
nigdy moją intencją i nie życzyłbym sobie takich tutaj insynuacji w moim kierunku kierować. 
Chodzi tak naprawdę o dwie rzeczy, kwestie ekologiczne, z którymi musimy się zmierzyć, i 
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które należy realizować. Natomiast tu też trzeba wziąć pod uwagę w początkowym etapie 
kwestie finansowe i w mojej ocenie taka wstępna praktyka byłaby dobra. Jeszcze raz 
chciałbym tutaj podkreślić, że nie było moją intencją tutaj dzielenie na lepszych i gorszych, 
bo już troszeczkę w tej radzie pracuje i wiem, że każdy pracownik każdego dnia stara się 
swoją pracę wykonać najlepiej jak może. 
Radny Mariusz Łuba: Faktycznie zainteresowałem się tematem recyklomatów i pozwoliłem 
sobie wykonać kilka telefonów do innych miast i zapytać jak to funkcjonuje i okazało się, że 
sprawa zupełnie wygląda inaczej, że kampania reklamowa, która poszła za tym to wszystko 
fajnie jednakże samo funkcjonowanie tych urządzeń i samo podejście mieszkańców do tych 
urządzeń i przekonanie ich do tematu jest bardzo trudne i bardzo ciężkie. Te sprzęty ulegają 
częstym awariom a także są bardzo często niszczone. Przykład z Warszawy to do jednego z 
automatów kilkukrotnie w miesiącu był wzywany serwis. Napotkali oni bardzo słabe 
odzwierciedlenie, jeżeli chodzi o całą akcję, pomimo, że akcja była i jest fajna trzeba to 
przyznać, ale chyba dużo lepszym rozwiązaniem jest fakt, że wszyscy mamy akurat kosze 
gdzie segregujemy i jest mnóstwo tych wspaniałych akacji gdzie możemy przekazywać 
nakrętki dla dzieci i pomagać innym. Akurat w przypadku takich sprzętów, które są bardzo 
kosztowne i może to nie jest adekwatne do całej akcji, która nie ma odzwierciedlenia. 
Większym uznaniem cieszą się akcje jak zbieranie przez dzieci i mieszkańców nakrętek. 
Kwota za jeden recyklomat to jest w granicach 200.000 zł. W jednej z dzielnic zostało to 
ufundowane przez sponsora, który podejrzewam bardziej na zasadzie marketingowej żeby 
promować swoje produkty po przeliczeniu kosztów to ufundował. Jednakże sam widzi, że jest 
to duży problem z tego względu, że ludzie bardziej angażują się w takie akcje rodzinne, 
szkolne, jeżeli chodzi o te nakrętki.  
Radny Mariusz Mierzejewski: Ja już tak na koniec chciałem oświadczyć w imieniu całego 
Klubu Bezpartyjne Miasto, że my się zgadzamy z takimi działaniami o chciałem powiedzieć, 
że my, jako klub od wielu lat pijemy tylko ze szklanych butelek.  
Radny Ryszard Żukowski: Akcja jest wspaniała i dziękuje panu Pawłowi za jej rozpoczęcie. 
Okazuje się, że są problemy i różne przeszkody, ale nie zrażajmy się i drobnymi krokami do 
przodu.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Jak wszędzie, ale już widzimy, że są 
szklanki, nie ma pojemników plastikowych, woda jest w dzbankach, odchodzimy od tego i 
dajemy dobry przykład. Jest to olbrzymi problem, inicjatywa Klubu Nasza Ostrołęka a takim 
motorem napędowym tej akcji jest radny Paweł Niewiadomski wspólnie z Młodzieżową Radą 
Miasta. Nikt nie mówił, że będzie łatwo, ale brnijmy do przodu krok po kroku i myślę, że 
jako samorząd i miasto Ostrołęka poradzimy sobie z tym nurtującym problemem.  
Radny Henryk Gut: Wczoraj w telewizji widziałem, że jeden z samorządów właśnie w 
szkołach tego typu inicjatywę podjął i rzeczywiście są urządzenia na korytarzu gdzie 
młodzież widać to bardzo pięknie podchodzi z własnymi kubkami, nabiera wody, bo woda 
trzeba przyznać, że przy nauce jest bardzo potrzebna i to stwierdzono naukowo. Wiec wydaje 
mi się, że w ostrołęckich szkołach też tę inicjatywę możemy podjąć.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Taki pomysł był kiedyś tylko teraz ciągle wracamy do 
skali jak w urzędzie rozmawialiśmy o dystrybutorach tych 16 to teraz jak mamy tych 
placówek oświatowych ileś to teraz jest pytanie, tu siedzi prezes OPWiK i jest taki pomysł 
żeby OPWiK to robiło i teraz jak pan przeliczy ile placówek i przemnoży liczbę placówek 
przez liczbę urządzeń i teraz dołoży do tego sanepid i sprawdzanie tego, bo to jednak dzieci to 
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konia z rzędem temu, który to wymyśli żeby to było opłacalne i eko, bo koszty będą 
naprawdę ogromne a ryzyko w przypadku takich urządzeń, które są chociażby tak jak u nas w 
urzędzie to nie ma tak, że powiedzmy nasz konserwator tylko przychodzi i to czyści 
wyspecjalizowana firma, czyszczenie tego, odgrzybianie i pilnowanie tego żeby tam nikt nic 
nie wsadził, nie włożył. Widzimy ten punkt w tunelu, ale droga jeszcze długa.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie Informację z 
realizacji uchwały nr 139/XIII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 27 czerwca 2019 r. w 
sprawie ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Ostrołęki w zakresie 
prowadzenia kampanii „Ostrołęka wolna od plastiku” za okres od 27 czerwca do 31 grudnia 
2019 r. 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Informacja została przyjęta.  
 
19. Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za okres  

od 1 stycznia do 31 stycznia 2020 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki  – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Grzegorz Milewski: Moje pytanie dotyczy informacji z Wydziału Inwestycji i 
Drogownictwa str. 7 z 20 w ust. 12 pkt. 6 i 7. W punkcie 6 jest informacja o podpisaniu 
umowy z firmą WDI na wykonanie audytu energetycznego wraz z opracowaniem 
dokumentacji projektowo – kosztorysowej termomodernizacji budynku w ramach zadania 
inwestycyjnego pod nazwą remont Przedszkola Miejskiego nr 15. Chciałem się spytać, jaki 
jest termin i czy ma pan jakąś koncepcję, pomysł na pozyskanie środków na tą inwestycję. W 
punkcie 7 moje pytanie dotyczy podpisanej umowy z firmą Zakład Elektroniki L-Serwis na 
wykonanie dokumentacji dotyczącej modernizacji oświetlenia na skrzyżowaniu ulic Steyera i 
Sikorskiego. Tutaj cieszę się bardzo, że znalazły się środki na przystąpienie do sporządzenia 
dokumentacji. Wiadomo, że z mojej jak i ze strony mieszkańców wpływało dużo uwag, co do 
organizacji ruchu na tym skrzyżowaniu i właśnie występującego oświetlenia, dlatego cieszę 
się bardzo, że ten temat został podjęty. Chciałbym się spytać tutaj również o termin, jaki ta 
umowa zakłada, w jakim terminie firma ma sporządzić dokumentację i jaki będzie dalszy los, 
dalszy etap postępowania.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Jeżeli chodzi o podpunkt 6 i wykonanie audytu 
energetycznego to ten audyt jest niezbędny w zakresie pozyskiwania ewentualnych środków 
na termomodernizację. Są te nabory na termomodernizację. Niefortunnie dla nas pierwszy 
audyt, przy którym już chcieliśmy złożyć wniosek o nabór to były te audyty organizowane 
przez pana marszałka, ale tam generalnie są wysoko punktowane obiekty użyteczności 
publicznej dotyczące służby zdrowia. Do termomodernizacji były zgłoszone dwa przedszkola 
i tutaj ta jedna umowa już jest a drugą na Przedszkole chyba nr 8, tam też będzie 
termomodernizacja i tam też będziemy robić audyt energetyczny i w tym roku byśmy chcieli 
złożyć wnioski o dofinansowanie czy ze środków pana marszałka czy ze środków jakiś 
ministerialnych czy innych. To temu ma służyć wykonanie tych dwóch audytów. Jeszcze w 
zakresie termomodernizacji to jest jeszcze kwestia docieplenia przedszkola tego na stacji, ale 
tam jeszcze musimy zrobić rozbudowę w ramach tego projektu wewnętrznego, czyli najpierw 



 

 

 

 

Strona 35 z 37 

Protokół XXV sesji Rady Miasta Ostrołęki 

25 lutego  2020 r. 

 

rozbudowa przedszkola a później termomodernizacja. Jeżeli chodzi zaś o podpisanie umowy 
z firmą L-Serwis to my mamy tak naprawdę poza tym systemem naszym ITS dwa 
skrzyżowania i my podpisaliśmy taką umowę i pan Karol już ją realizuje w zakresie 
opracowania powiedzmy takiej dokumentacji technicznej, która pozwalałaby na 
zaktualizowanie tego skrzyżowania czy ruchu w ramach tego skrzyżowania, żeby dopasować 
go do wymogów ITS. Wiadomo, że wyjazd z Sikorskiego rano w prawo albo skrzyżowanie 
przy kościele koło obwodnicy to tam po prostu naprawdę można stracić cierpliwość próbując 
wyjechać. Na początku zakładaliśmy, że chcemy zamontować te oświetlenie na 
skrzyżowaniu, projekt skrzyżowania tego przy kościele przy św. Franciszku już mamy, ale 
wyszły nam kolejne problemy. Otóż tam zakładaliśmy oprócz wymiany samej sygnalizacji 
świetlnej również wymianę nawierzchni i wraca jak bumerang temat stanu ostrołęckich ulic. 
My już w tym roku myśleliśmy o wymianie nawierzchni na obwodnicy na tym kawałku tylko 
akurat ta firma wykonując projekt wykonała również badania nawierzchni i tam są trzy 
warstwy i z informacji od pana Karola wiem, że jak pobierali 5 próbek to w każdej tych 
próbek ta trzecia warstwa najgłębsza to się posypała, więc ona nie jest do zbadania, więc w tej 
chwili ja myślałem, że możemy wymienić wierzchnią nawierzchnię te 8 cm i będzie dobrze a 
okazuje się, że tam praktycznie wszystko do podbudowy jest do wymiany a jak znam życie to 
jak zdejmiemy do podbudowy to się okaże, że i podbudowa będzie do wymiany, więc to nas 
troszeczkę kosztowo, bo wymiana całej nawierzchni przy tym skrzyżowaniu to jest około 1,5 
mln zł. Jak zaczęliśmy operować na tych kwotach to ja poprosiłem jedną tu z lokalnych 
pracowni o zastanowienie się nt. koncepcji budowy ronda w tym miejscu jak również ronda 
na skrzyżowaniu ulicy Sikorskiego ze Steyera. Chodzi o to, że tak naprawdę zastanawiając się 
np. ciąg ulicy Witosa jak mamy Steyera i później dalej Żebrowskiego, jeżeli dostaniemy 
dofinansowanie a zakładam, że tu mamy duże szanse na przebudowę tego skrzyżowania z 
Pomianem będzie rondo to de facto nam w całym tym ciągu jedno skrzyżowanie Sikorskiego 
– Steyera wychodzi ze światłami a cała reszta w rondach. To samo na obwodnicy gdzie mamy 
w całym ciągu ronda i tylko jedno skrzyżowanie przy kościele jest skrzyżowaniem ze 
światłami. Tutaj musimy się zastanowić troszeczkę bardziej, bo te skrzyżowanie jest bardzo 
duże i teraz zbudowanie tam bardzo dużego ronda to też może kolidować z kościołem ks. 
proboszcza Witolda Kamińskiego, więc staramy się przymierzyć czy tam weszłoby takie 
rondo żeby powiedzmy ten układ, który jest przy kościele zachować, aby jakoś to 
funkcjonowało, bo tak naprawdę czy my wydamy 1,5 czy 2 mln zł na oświetlenie czy 
zrobimy nowe rondo za 3 czy 4 mln to już jest nieduża różnica. Więc te dwa tematy są nam 
znane. Ja myślę, że gdzieś maksymalnie do kwietnia to już będziemy mieć informację ile by 
nas kosztowały te dwa skrzyżowania i na podstawie koncepcji samego ronda też szacunkowe 
kwoty ile by kosztowały ronda i wtedy ja państwu przedstawię, bo my zastanawialiśmy się 
też nad rozwiązaniami pośrednimi powiedzmy na montażu czy innej organizacji czy montażu 
tylko czujek najazdowych, ale pętla zajmuje 2 min. 4 s. tak miej więcej koło św. Franciszka i 
nawet analizując te oświetlenie i to optymalizując to możemy zjechać 15%. Nie wiem czy to 
duża byłaby oszczędność dla samych kierowców natomiast istotną kwestią jest to, 
zastanawiamy się czy w ogóle z obwodnicy np. nie umieściłby lewo skrętu w lewo 
dodatkowego na wysokości kościoła w ulicę Sikorskiego i wtedy tutaj jakoś to rozwiązać, ale 
tam przede wszystkim chodzi o te czerwone światło czy o światło dla pieszych i 
przechodzenie w niedzielę do kościoła i tutaj, że z tym światłem jest jednak bardziej 
bezpiecznie.  
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Radny Grzegorz Milewski: Tam problem jest jeszcze bardziej złożony na tym skrzyżowaniu 
a chodzi o wyjazd z osiedla kwiatowego gdzie cykl światła zielonego jadąc od strony szpitala 
jest zbyt krótki. Tam pojazd wolnobieżny w pewnym momencie, kiedy porusza się prostu 
jadąc w kierunku Zawadzkiego w stronę Wojciechowic napotyka, że ruch się otwiera w 
poprzek z osiedla kwiatowego i tam kilka było nawet kolizji i ten problem był zgłaszany i 
mam nadzieję, że tutaj te badania, ten problem podjęty pozwoli w jakiś sposób wyeliminować 
i poprawić sygnalizację świetlną na tym skrzyżowaniu.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja nie jestem takim specjalistą, ale chciałem pana 
poinformować, że generalnie tam są dwie fazy tj. faza stała zielonego gdzie mamy przelot od 
strony Biedronki w stronę Wojciechowic i przelot od ronda przy mleczarni w stronę 
Biedronki tj. faza taka jakby zielona i faza czerwona. Faza czerwona ma za zadanie, że 
właśnie skrócą te okresy przelotne na długiej prostej z racji różnych kolizji, do których tam 
dochodzi niestety i teraz jest ta dyskusja u nas czy powinniśmy robić długie zielone na tym 
odcinku czy automatycznie wymuszać czerwonym częstą zmianę świateł żeby jednak ci 
kierowcy tam zwalniali. Jak to wszystko będziemy mieć zrobione to ja państwu pokażę, bo 
też będę liczył na państwa uwagi w tym zakresie.   
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za okres od 1 stycznia do 31 stycznia 2020 
roku. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Informacja została przyjęta.  
 
20. Oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy ktoś z radnych chciałby coś 
oświadczyć.  
Radna Grażyna Sosnowska: Chciałam wyrazić wdzięczność wielu radnym, ale również 
osobom ze środowiska urzędu miasta z życzliwość, za wsparcie duchowe mojej rodziny w 
trudnych sytuacjach, które przeżyliśmy w ostatnich czterech tygodniach.  
Radny Jerzy Grabowski: Będą to dwa oświadczenia. Pierwsze dotyczy uruchomienia 
lodowiska krytego na stadionie i tutaj mówię w imieniu całej rzeszy młodzieży, która 
wypoczywała w naszym mieście i która była w ferie, rodziców, dziadków i tych wszystkich, 
którzy mogli korzystać o jeszcze korzystają z tego obiektu, tutaj kłania się podziękowanie dla 
pana prezydenta za podjęcie szybkiej, zdecydowanej decyzji żeby te lodowisko powstało na 
okres ferii… Nie mogłem być na otwarciu, bo nie byłem w Ostrołęce, ale wiem, że 
zainteresowaniem cieszy się niesłabnącym. Drugie dotyczy tego apelu sprzed miesiąca 
odnośnie tych spraw kolejowych, bo dzisiaj było tak pięknie poruszone i byłem tak fajnie 
wywołany odnośnie Przedszkola nr 18. Chodzi o ten apel i to były dwa punktu tj. zwiększenie 
ilości bezpośrednich połączeń kolejowych i ceny biletów i okazuje się, że niekoniecznie nasz 
apel, ale na pewno apel płynący tutaj z naszego środowiska, z naszego samorządu i wiem, że 
taki punkt między innymi po naszym apelu staje na Komisji Technicznej Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego. Dla ciekawości jeszcze dodam, że być może będzie też 
procedowane przedłużenie linii obsługi pociągów kolei mazowieckich do Śniadowa… 



 

 

 

 

Strona 37 z 37 

Protokół XXV sesji Rady Miasta Ostrołęki 

25 lutego  2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja korzystając z okazji myślę, że tutaj 
należą się podziękowania przedmówcy mojemu panu przewodniczącemu Jerzemu 
Grabowskiemu, bo to pana był przede wszystkim pomysł na napisane interpelacji. Prezydent 
wsłuchuje się w głosy jak widać wszystkich radnych. Chcę tylko państwa poinformować, że 
dziennie z tego lodowiska skorzystało 600 ostrołęczan. To robi wrażenie.  
 
21. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poinformował, że można składać 
oświadczenia majątkowe za 2019 rok.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – zaprosił na mszę św. w intencji 
żołnierzy wyklętych, która odbędzie się 1 marca w kościele pw. Zbawiciela Świata w 
Ostrołęce o godz. 10.00. 
Radny Mariusz Łuba – podziękował prezydentowi miasta chodzi o taki projekt połączenia 
szkół w jedno ciało, chodzi o fotowoltaikę. Dzisiaj ten temat był poruszony.  
 
 
22. Zakończenie obrad XXV sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - zamknął obrady XXV Sesji Rady 
Miasta. Sesja trwała od godziny 10.00 – 14.30. 
 
Protokołował: 
Ewelina Piechocka  
Grzegorz Ciecierski 
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